

THE STUDY OF THE TABERNACLE
တော်ဆီကမိန်ဒီးတော်ယုသုဉ်ညါနာဟ်တော်ဘဉ်ဃးဒီးဒဲစီဆုံ

ပကယုသုဉ်ညါတော်ဂုာ်ဘဉ်ဃးဒီး, ဒဲစီဆုံတဖျာဉ်လကစာ်ယုမာလီၤစီမိၤရှုလကအကဘဉ်ဘျီဝဲအဂုာ်န့ဉ် တက့ၢ်. ဘဉ်ဃးဒီးတော်ဂုာ်အံၤန့ဉ်, ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **၂မိၤရှု ၂၅:၈-၉** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးဒဲသီးယကအိဉ်ကဆိးလကကျါဒီး, မိအမာတော်အလီၤစီဆုံလကယကိတက့ၢ်. ဒိကယံာ်တော်လကယဒုး ထံဉ်ဘဉ်န့ၤ, တော်အိဉ်တော်ဆိးအလီၤအဒိအတဲာ်, ဒီးအတော်ဖိတော်လံၤအဒိအတဲာ်အသီးန့ဉ်, သုဘဉ်မအိၤဒဲန့ဉ်အ သီးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လကတော်န့ဉ်အဃိ, ကစာ်ယုမာ ဟ့ဉ်တော်အဒိအတဲာ်သ့ဉ်တဖျာဉ်လကပုၤကဘဉ်ဘျီအိၤဒဲလဲဉ်ဒဲလဲဉ် န့ဉ်လီၤ. တော်လကစာ်ယုမာအံၤန့ဉ်, တော်ကဘျီထီဉ်ဒဲစီဆုံအံၤအဂီၢ်န့ဉ်အိဉ်ဒီးတော်အပိးအလီၤဒီးတော်ထီဉ်တော်ပျာ်တော်ဒီး ထီဉ်နီဉ်တဲာ်နီဉ်တော်လီၤတော်လီၤဆဲးဒီးလုၤတုၤလုၤတီၤဒိဉ်မးန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ပကထံဉ်ဘဉ်ကစာ်ယုမာအကလုာ် ကထါလကဘဉ်ဃးဒီးတော်ဘျီထီဉ်ဒဲစီဆုံအဂုာ်န့ဉ်, ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၂မိၤရှု ၂၅:၄၀** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးကွာ်, ဒီးမအိၤဒဲတော်လကတော်ဒုးထံဉ်ဘဉ်န့ၤလကစာ်လီၤအသီးန့ဉ်လီၤ.”

ဘဉ်ဃးဒီးတော်ဘျီထီဉ်ဒဲစီဆုံအံၤအဂုာ်န့ဉ်, အိဉ်ဒီးတော်ဂုာ်လက, တော်မလဘံဘူအသးဘဉ်ဃးဒီးတော်ထီဉ်တော် ပျာ်အဂုာ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးတော်ဂုာ်အံၤန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၂မိၤရှု အဆာဒိဉ် (၁၅) ဆူ (၄၀)** န့ဉ်လီၤ.

တော်သ့ဉ်တဖျာဉ်ဝံၤဒီး, စီမိၤရှုမာလီၤအပုၤအံဉ်စရလးဖိသ့ဉ်တဖျာဉ်လကဘဉ်ဘျီထီဉ် ဒဲစီဆုံအဂုာ်န့ဉ် ဝံၤဒီး ဘဉ်တော်အိဉ်ကတဲာ်ကတီၤအိၤဒဲလဲဉ်အဂုာ်န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၂မိၤရှု ၃၉:၄၃** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးစီမိၤရှုကွာ်ကယံာ်အမာတော်ခဲလက, ဒီးကွာ်ကွာ်, ပုၤမတုာ်ဝဲ, ဒိယုမာလီၤတော်အသီး, မာဝဲဒဲန့ဉ်အသီး လီၤ. ဒီးစီမိၤရှုဆိဉ်ဂုၤအိၤလီၤ.”

စးထီဉ်ဖဲအခုအခါဖဲန့ဉ်န့ဉ်, တော်လကဒဲစီဆုံတဖျာဉ်အံၤဘဉ်တော်ပာ်အိၤလကပုၤအံဉ်စရလးဖိသ့ဉ်တဖျာဉ် အဆာဒိးအဂုာ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၄မိၤရှု ၂:၂** န့ဉ်လီၤ.

“ပုၤအံဉ်စရလးဖိကိးကဒဲးန့ဉ် ဘဉ်သ့ဉ်ထီဉ်အဒဲဖဲ အသုးဖိအလဉ်ဒဉ်ဝဲအယုၤ, လကအဟ်အပနီဉ်အဖီ လာ်လီၤ. သယီၤဒီးတော်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲ, ဒီးဝးတရံးအိၤန့ဉ်ဘဉ်သ့ဉ်ထီဉ်အဒဲလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တော်လကပုၤအံဉ်စရလးအဒုဉ် (၁၂)ဒုဉ်အံၤဘဉ်သ့ဉ်ထီဉ်အဒဲအသုးဖိအလဉ်ဒဉ်ဝဲအယုၤ, ဒီး သယီၤဒီးတော်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲ, ဒီးဝးတရံးအိၤန့ဉ်ဘဉ်သ့ဉ်ထီဉ်အဒဲလီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူဒဲစီဆုံအခိပညီ, ဒိပစံးတော်အသီး, တော်ဂုာ်လကအရုဒိဉ်မးအဂုာ်န့ဉ်မ့ၢ်တော်ဒဲလဲဉ် န့ဉ်လီၤ. ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်စုၤတြိ ၈:၅** န့ဉ်လီၤ.

“အဝဲသ့ဉ်တဖျာဉ်န့ဉ်, မာတော်ဘဉ်ဃးဒီးမူခိဉ်အဒိအတဲာ်, ဒီးအတော်ကဒု, ဒိစီမိၤရှုလကအကမာတုာ်ဒဲန့ဉ်, ဘဉ်တော်သိဉ်အိၤလကယုၤအသီးန့ဉ်, အဂုာ်ဒဲအံၤ, ကွာ်တက့ၢ်, စံးဝဲဒဉ်, မာတော်ခဲလကဒဲတော်အဒိအတဲာ်လကတော်ဒုးန့ဉ် န့ၤလကစာ်ကလိတက့ၢ်.”

တော်လကဒဲစီဆုံအံၤန့ဉ်မ့ၢ်ဒဉ်တော်အဒိအတဲာ်, ဒီးတော်အကဒုလကဘဉ်ဃးဒီးမူခိဉ်ဘျီမ့ၢ်အဂုာ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ် လီၤ.

အဆိကတော်ပကချသုညါတော်ဘဉ်ဃးဒီး, ဒဲစီဆုံအံ့အတော်ပိးတော်လီအကလုာ်ကလုာ်အဂ္ဂါဒီးအတော်
ဘဉ်ထွဲဒီးမူခိာ်ဘီမုာ်, ဒဲပစံးတော်အသိး, နီာ်သုာ်နီာ်သးတကပအတော်သိာ်လိနဲာ်လိတော်အဂ္ဂါနုာ်တက့ာ်. အဆိက
တော်ပကဖးခိဖျိလံာ်စီဆုံလောအမုာ်, ၂မိၤၤ ၂၇း၉-၁၉, နုာ်တက့ာ်.

“ဒီးနဘဉ်မတော်အိာ်အလီာ်အကလီၤ. လောအကပလောကလံာ်ထံးတခီနုာ်ယဉ်လီၤစဲၤလောကအဂ္ဂါမ
ဝဲလော ဖျိဝါကဆုာ်, အလုာ်လုာ်ဃံးအသး, အထီအပျာ်တကယၤနုာ်ဘဉ်အိာ်လောတခီအဂ္ဂါ, ဒီးအထုာ်အထုာ်ခံဆံ,
ဒီးအခိာ်တီၢ်အဖျာ်ခံဆံလီၤ. ဒီးထုာ်အနီာ်ကွး, ဒီးအနီာ်မစဲဘူးလိာ်အသးတဖဉ်ဘဉ်မလောစုလီၤ.”

“ဒဲနုာ်အသိးလော အကပလောကလံာ်စီတခီအဂ္ဂါနုာ်, ယဉ်လီၤစဲၤအထီအပျာ်တကယၤ, ဒီးအ
ထုာ်အထုာ်ခံဆံ, ဒီးအခိာ်တီၢ်အဖျာ်ခံဆံနုာ်, ဘဉ်အိာ်လီၤ. အထုာ်တဖဉ်အနီာ်ကွး, ဒီးအနီာ်မစဲဘူးလိာ်
အသးဘဉ်မလောစုလီၤ. ”

“ဒီးယဉ်လီၤစဲၤအထီအပျာ်ယံာ်ဆံဘဉ်အိာ်လောကအဒိာ်ဃီၤလောမုာ်နုာ်တခီအဂ္ဂါနုာ်လီၤ. အထုာ်ဆံဆဲာ်
ထုာ်, ဒီးအခိာ်ဆံဆဲာ်ဖျာ်လီၤ. ”

“ဒီးကအဒိာ်ဃီၤလောအကပလောမုာ်ထီာ်တခီနုာ်အပျာ်ယံာ်ဆံ, ဒီးယဉ်လီၤစဲၤလောကျဲၤစာတခီနုာ်, အထီ
တဆံယံာ်ပျာ်, အထုာ်သာထုာ်, ဒီးအခိာ်သာဖျာ်ကဘဉ်အိာ်လီၤ. ဒီးယဉ်လီၤစဲၤလောအဝဲတခီနုာ် အထီတဆံယံာ်
ပျာ်, အထုာ်သာထုာ်, ဒီးအခိာ်သာဖျာ်ကဘဉ်အိာ်လီၤ.”

“ဒီးလောကကျဲၤစာအဂ္ဂါနုာ် ယဉ်လီၤစဲၤအထီအပျာ်ခံဆံမအသးလောတော်လါ, ဒီးလောတော်လုးတက့ာ်,
ဒီးလောတော်ဂါ, ဒီးလောဖျိဝါကဆုာ်ကံာ်ဃုအလုာ်လုာ်ဃံးအသးနုာ်, ဒီးအထုာ်လွံာ်ထုာ်, ဒီးအခိာ်လွံာ်ဖျာ်
ဘဉ်အိာ်လီၤ.”

“ဒီးကယံာ်ထုာ်ဝးတရံးအကဘဉ်အိာ်ဒီးနီာ်မစဲဘူးလိာ်အသးစု, အနီာ်ကွးစု, ဒီးအခိာ်တီၢ်လီၤ.”

“ဒီးကနုာ်အထီဘဉ်မုာ်အပျာ်တကယၤ, ဒီးအဒိာ်ဃီၤအပျာ်ယံာ်ဆံကိးပူၤဒဲး, ဒီးအကစီထီာ်ယံာ်ပျာ်မ
အသးလောဖျိဝါကဆုာ်လုာ်ဃံးအသး, ဒီးအခိာ်လောတီၢ်နုာ်လီၤ.

“ဒီးကယံာ်တော်အိာ်အလီာ်အတော်ဖိတော်လံာ်လောပူၤမအတော်ခဲလော, ဒီးကယံာ်အဘိကမိာ်ခံ, ဒီးကအဘိ
ကမိာ်ခံခဲလောနုာ် ဘဉ်မလောတီၢ်လီၤ.”

တော်လောဒဲစီဆုံတဖျာ်အံၤ, ဘဉ်တော်ပာ်အီၤလောတော်လီၤလောအကလီၤ. တော်အကလုာ်သုာ်တဖဉ်ဘဉ်တော်ဘိ
အီၤလောတော်မလောဘုအသးဘဉ်ဃးဒီးတော်ထီာ်တော်ပျာ်နုာ်ပထံာ်ဘဉ်လီၤ. တော်လီၤလောအက, ဒဲပစံးတော်အသိး, တော်
ဒုာ်အဂီၤပနုာ်, တော်အထုာ်တဘိဒီးတဘိအဘာ်စာအိာ်ယံာ်ပျာ်ဒီးတော်ထုာ်အဖိခိာ်နုာ်အိာ်ဒီးထုာ်အနီာ်ကွး, ဒီး
အနီာ်မစဲဘူးလိာ်အသးတဖဉ်ဘဉ်မလောစုလီၤ. လောတော်နုာ်အယီၤ တော်လောဒဲစီဆုံအကပလောကလံာ်စီဒီးကလံာ်
ထံးခံခီနုာ်အိာ်ဝဲဒီးတော်အထုာ်ခံဆံစုာ်စုာ်ဒီးဒဲစီဆုံအဒိာ်ဃီၤမုာ်နုာ်ဒီးမုာ်ထီာ်နုာ်အထုာ်အိာ်ဝဲအဘိတဆံစုာ်စုာ်ဒီး
ပမုာ်ပာ်ဖျိာ်ခဲလောနုာ် တော်အထုာ်အိာ်ဝဲဃုဆံထုာ်နုာ်လီၤ.

လောတော်နုာ်အယီၤ ဒဲစီဆုံအံၤအတော်လီၤကဝီၤအလဲာ်နုာ်မုာ်ဒဲဒဲဒဲအဖိလံာ်အသိးလီၤ.

- ကလံာ်စီ - အပျာ် ၁၀၀ (၁၅၀ ပုာ်)
- ကလံာ်ထံး - အပျာ် ၁၀၀ (၁၅၀ ပုာ်)
- မုာ်နုာ် - အပျာ် ၅၀ (၇၅ ပုာ်)

မှတ်တိုင် - အပျို ၅၀ (၅၇ ပုဂံ) သွပ်တဖန်နဲ့လီ။

တော်လာဖို့ဝါကဆုဒ်အံနဲ့ အကစီအိဉ်ယံပျို၊ ဒ်ပစံးတော်အသိး၊ ၇၁/၂ ပုဂံနဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ တော်အကစီအထီအံ၊ ထီနဲ့ဒ်းပုကညီတကအဂီအကစီထီနဲ့လီ။ တော်အဝဲအံအဒိဉ်ဃီကအိဉ် (၃၀) ပုဂံနဲ့လီ။

ဒီးလာကကျစာအဂီနဲ့ ယဉ်လီစဲ၊ မအသးလာတော်လာ၊ ဒီးလာတော်လုးတကုဉ်၊ ဒီးလာတော်ဂီ၊ ဒီးလာဖို့ဝါကဆုဒ်ကံဉ်ဃုအလုာ်လုာ်ဃံအသးနဲ့လီ။ တော်လာကျစာအဝဲအံမုာ်ဒ်ကျထဲတဘိလာပုလဲနုဉ်သုဆုဒဲစီဆုအပူသုနဲ့လီ။ ပုတကလုာ်လုာ်လာအိဉ်လာဒဲစီဆုအချာသွပ်တဖန်နဲ့တထံဉ်ဘဉ်တော်ဆုဒဲအပူတသုနဲ့ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

တော်အဝဲအံမုာ်ဒ် ဒဲစီဆုအချာတကပအတော်ဘဉ်ထွဲအတော်ဟ်ပျိုနဲ့လီ။

တော်သွပ်တဖန်အံနဲ့မုာ်တော်ဒ်လဲဉ်။

တော်လာဒဲစီဆုအံနဲ့ မုာ်ဒ်မူခိဉ်ဘီမုာ်အတော်ဘဉ်ထွဲ၊ ဒ်ပစံးတော်အသိး၊ နီသုဉ်နီသးတကပအတော်ဘဉ်ထွဲဒီး မုာ်စုာ်ကီး တော်အကဒုနဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ (ဇုာ်တြိ ၈:၅)

အဆိကတော်ပကချာသုဉ်ညါတော်ဘဉ်ဃးဒီးဒဲစီဆုအံအဂုာ်လာအမုာ်နီသုဉ်နီသးတကပ အတော်ဘဉ်ထွဲနဲ့တကုာ်။

“လံာ်ဇုာ်တြိ ၈:၅, အဝဲသွပ်တဖန်နဲ့, မတော်ဘဉ်ဃးဒီးမူခိဉ်အဒိအတော်, ဒီးအတော်ကဒု, ဒ်စီမိဂ္ဂလာအကမတော်ဒဲနဲ့, ဘဉ်တော်သိဉ်အီလာယွာ်အသိးနဲ့, အဂုာ်ဒ်အံ, ကွာ်တကုာ်, စံးဝဲဒ်, မတော်ခဲလာဒ်တော်အဒိအတော်လာတော်ဒုးနဲ့နုလာကတစာ်ကလိတကုာ်။”

တော်လာပုအံဉ်စရုလးဖိတဆံခံဉ်အံသုဉ်ထီဉ်အဝဲသွပ်အဒဲလာ, ဒဲစီဆုအကပတယုတဘူးဒီးအိဉ်ဝးတရံးဘဉ်အသးအံနဲ့ မုာ်တော်အဒိအတော်တမံလာ, ပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိသွပ်တဖန်အိဉ်ဝဲလာ ကစာ်ယွာ်အတော်သုဉ်ညါအချာအဂုာ်နဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

လာပုအံဉ်စရုလးဖိသွပ်တဖန်အဂီ, ဒဲစီဆုအတော်ဉ်အကစီထီအိဉ် (၇၁/၂ပုဂံ) အံနဲ့မုာ်ဒ်တော်တြိအိဉ်လာတော်စုာ်တော်နာ်အဖီခိဉ်ဒီး, ပမုာ်ဟံးနုာ်အခိပညီလာကျဲအကတဘိလာခံခိယာ်ခိနဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၁ကရံဉ်သုး ၂:၁၄ နဲ့လီ။

“ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ပုနီခိဖိ တကုာ်လိာ်ဘဉ် တော်ဘဉ်ဃးဒီးယွာ်အသးဘဉ်. အဂုာ်ဒ်အံ, မုာ်တော်ကလိကလီလာ အမဲာ်ညါ, ဒီးသုဉ်ညါဝဲတသုဘဉ်. အဂုာ်ဒ်အံ, ပသုဉ်ညါအီလာသးနဲ့ အဃိလီ။-”

မုာ်ဝဲလီ။ တော်လာပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိသွပ်တဖန်အဖီခိဉ်ကစာ်ယွာ်မုာ်အတလူလီဂံလီဘဉ်အသးနဲ့ဒီးမတုတကကမနုာ်သးစီဆုအဂုာ်တအိဉ်ဘဉ်ဒီး, ပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိ, ဒ်ပစံးတော်အသိး, ပုနီခိဖိသွပ်တဖန်တနာ်ဟံာ်ကစာ်ယွာ်အသးနဲ့ဘဉ်. လာတော်နုာ်အဃိပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိသွပ်တဖန်ဘဉ်အိဉ်မူဝဲဒ်လာတော်တသုဉ်ညါယွာ်ဒီးတော်တနာ်ယွာ်အပူနဲ့ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ပုတကလုာ်လုာ်လာမုာ်အအဲဉ်ဒီးနုာ်ဆုဒဲစီဆုအပူနဲ့, အဝဲကဘဉ်နုာ်ဝဲလာဒဲစီဆုအမဲာ်ညါ, ကရာအတြိအပဲတရီအပူနဲ့လီ။ တော်အဝဲအံမုာ်တော်ဒ်လဲဉ်. တော်စံးဆာနဲ့ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ယီဟာဉ် ၁ဝး၉, ၁၄:၆ နဲ့လီ။

လံာ်ယီဟာဉ် ၁ဝး၉ ယဲဒ်အံ, ယမုာ်ကျဲစာ်လီ။ မုာ်ယုာ်သတးဒီး, ပုမုာ်ဟဲနုာ်ဝဲဒီး, ကတုလာ

တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၤ၊ ဒီးကနုၢ်က့ၤဟးထီၣ်၊ နုၢ်က့ၤဟးထီၣ်ဝဲ၊ ဒီးကထံၣ်န့ၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လီၤ.-

လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၁၄:၆ ယုၣ်ဂ္ၤစံးဘၣ်အိၤ၊ ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်ကျဲ၊ ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤ၊ ဒီးတၢ်မူလီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ယၢဒီး၊ ပုၤတဟဲဘၣ်ဆူဟံၣ်အအိၣ် နီတဂၤဘၣ်.-

ဒ်သီးပကလဲၤန့ၢ်ဆူ ဒဲစီဆုံအပူၤန့ၣ် ပဘၣ်ခိၣ်ပဲတရီၤ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသီး၊ ကျဲစၢၤအံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအိၤ လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤဒီး၊ ပုၤတဂၤလၢလံာ်လၢမ့ၢ်အဟဲဆူကစၢ်ယုၤအအိၣ်န့ၣ်ကျဲတဘိန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤစံးဝဲလၢ၊ မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ယၢဒီး ပုၤတဟဲဘၣ်ဆူဟံၣ်အအိၣ်နီတဂၤဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအိၤလၢပဲတရီၤ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသီး၊ ကျဲစၢၤအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပမၤလိ အိၤသ့လၢနီၢ်သ့ၣ်နီၢ်သးတကပၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဒဲစီဆုံအတၢ်ကရၢဃာ်၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသီး၊ ဂီၤပၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢဖိဝါကဆုၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိ အတံာ်လၢ၊ တၢ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်စီတၢ်ဆုံတၢ်တီၤလိၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတဂၤလၢလံာ်လၢအခိၣ် ဘၣ်ဂီၤပၤလၢဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢဖိဝါကဆုၣ်အံၤန့ၣ်၊ အခိၣ်ညီမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိတဂၤမ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤ အံၤန့ၣ်အတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကျၢၢ်ဘၢအိၤ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသီး၊ မၤန့ၢ်တၢ်ပျၢၢ်တၢ်ကမၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မၤတၢ် ၁၀:၄၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဝဲခဲလၢအုၣ်အသးလၢပုၤတဂၤန့ၣ်အဂ့ၢ်၊ လၢကယိၢ်ပုၤလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအိၤတဖၣ်န့ၣ်၊ အတၢ် ဒဲးဘး ကပူၤဖျဲးဝဲလၢအမံၤအယိလီၤ.”

တၢ်လၢတၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ကျၢၢ်ဘၢတၢ်၊ ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိအတၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ်၊ ဂီၤပၤ လၢဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢဖိဝါကဆုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤလၢလံာ်လၢအလဲၤန့ၢ်ဆူကျဲစၢၤအဝဲအံၤန့ၣ်အဝဲကထံၣ်ဘၣ်၊ ဖိဝါကဆုၣ်လွံၢ်ဘ့ၣ်လၢအလံာ်အိၣ် ယိၢ်ပျၢၢ်စုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတံာ်လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအသးသမူအဂ့ၢ်လၢဘၣ် တၢ်ကွဲးအိၤလၢလံာ်တၢ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤလွံၢ်ဘ့ၣ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤလွံၢ်ဘ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်၊ မးသဲ၊ မၢ်ကူး၊ လူၤကၣ် ဒီး ယီၤဟ့ၣ် သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အက့ၤအခိၣ်လွံၢ်ခိၣ်လၢအိၣ်ဝဲယိၢ်ဖျၢၣ်စုၣ်စုၣ်အံၤန့ၣ်၊ ဒ်သီးပုၤပာ်ဆၢထၢၣ်အိၤကသ့အဂီၢ်န့ၣ် ပုၤဘၣ်သ့ တၢ်အထူၣ်တထူၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အထူၣ်လွံၢ်ထူၣ်အံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအိၤလၢ ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤ လီၤ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအဂ့ၢ်လွံၢ်ဂၤဒီး ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျိၣ်အိၤလၢအထူၣ်တထူၣ်အံၤန့ၣ်၊ အဝဲဒၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအပုၤ အုၣ်ခိၣ်အသးအဂၤတဂၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်မၤဖိ စီၤပီလူးလၢကွဲးဘၣ်လံာ်စီဆုံ အသီ တကတြၢၢ်အပူၤန့ၣ် ကွဲးဝဲလံာ်အဘ့ၣ် (၁၄)ဘ့ၣ်တဂၤအံၤလီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တၢ်လၢပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးစ့ၢ်ကီး မ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢ အုၣ်ခိၣ်အသးဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢကကျဲစၢၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢ တၢ်ကံးညၢာ်အလွံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအက့ၢ် အဂီၢ်အဒိအတံာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢတၢ်ကံးညၢာ်အလွံၢ်အဂီၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအသ့ၣ်လၢအလူလီၤဂံၢ်လီၤဝဲလၢတၢ်ပူၤက့ၤ တၢ် အဂီၢ်အဒိအတံာ်လီၤ. တၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်တမံၤအံၤဒုးကဲထီၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤလၢ ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ်

လီ။

တၢ်လၢတၢ်ကံးညၢ်အလွဲၤအလါအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်မူခိၣ်ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး ကစၢ်ယွၤအံၤအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီ။ ဒ်န့ၣ်အသိး ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်စ့ၢ်ကိး ကဲထီၣ်ကစၢ်ယွၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီ အဖိခွါတကၤန့ၣ် လီ။

တၢ်လၢတၢ်ကံးညၢ်အလွဲၤတၢ်လုးတက့ၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်စ့ၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲစီၤပၤသ့ၣ်တဖၣ် အစီၤပၤ, ကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အကစၢ်ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးစီၤလိၣ်စီၤပၤအစၢၤအသ့ၣ်န့ၣ်လီ။

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ဒဲစီၤဆံၣ်အချၢတကပၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးဒီးနီၤသ့ၣ်နီၤသးအတၢ်ဒိတၢ်တဲာ် န့ၣ်လီ။

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူက့ၤစၢၤဒီးဆူဒဲစီၤဆံၣ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ပမ့ၢ်လဲၤန့ၣ်ဆူဒဲစီၤဆံၣ်အပူၤန့ၣ် အဆိက တၢ်ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤဖဲ ၂၆၂၅ ၄၀:၂၉ န့ၣ်လီ။

“ဒီးပာ်တၢ်လုၢ်လီၤမ့ၢ်အူလၢတၢ်အိၣ်အလီၤ, တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အဒဲအကျဲစၢၤအဃၤ, ဒီးလုၢ်တၢ်လုၢ်မ့ၢ်အူဒီးတၢ် မၤဘၣ်လၢအဖိခိၣ်, ဒ်ယွၤမၤလိာ်စီၤမိၤဂ့ၢ်အသိးန့ၣ်လီ။”

**တၢ်လုၢ်အလီၤလၢဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ်
(လံာ် ၂၆၂၅ ၂၇:၁-၈)**

တၢ်လၢတၢ်လုၢ်အလီၤလၢဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ်အံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်အီၤဖဲ, ဒဲစီၤဆံၣ်အပူၤပုၤန့ၣ်လီၤတၢ်အ ကျဲစၢၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လုၢ်အလီၤအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢသ့ၣ်ဖှိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအီၤလၢတီၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤအထီဒီးအနီၤဃီၤအိၣ်ဝဲ ၇ ၁/၂ပုၣ်ဝးတရံးဒီးအကစီၤအထီအိၣ် ၄ ၁/၂ပုၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လုၢ်အလီၤဖးဒိၣ်တဖျၢၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤအခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

ပုၤတကၤလၢ်လၢမ့ၢ်အလဲၤန့ၣ်ဆူဒဲစီၤဆံၣ်အကျဲစၢၤန့ၣ်အဆိကတၢ်ကထံၣ်တၢ်လုၢ်လီၤဖးဒိၣ်တဖျၢၣ် န့ၣ် လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးပုၤတကၤလၢ်လၢန့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်စ့ၢ်အံၤန့ၣ် အဆိကတၢ်ကသ့ၣ်ညါဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်စ့ၢ်တူၢ်သံအသး လၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအဂ့ၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤပျံၤလီၤဖးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢတၢ်လုၢ်အလီၤဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်စ့ၢ်တူၢ်သံ အသးလၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁တံၤမသး ၂:၅-၆ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤအိၣ်ဝဲတက, ဒီးလၢယွၤဒီးပုၤကညီအဘၣ်စၢၤန့ၣ်ပုၤအိၣ်ဝဲတကလီၤ.- အဝဲဒၣ် န့ၣ် မ့ၢ်ပုၤကညီယုၣ်ဂ့ၢ်စ့ၢ်ခရံၣ်တက, လၢအဟ့ၣ်လီၤဒဲအသးလၢတၢ်ပုၤက့ၤလၢပုၤခဲလၢာ်အဂီၢ်, လၢအကဘၣ်အုၣ် အသးဖဲအမ့ၢ်အလါ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.- ”

ပုၤတကၤလၢ်လၢလဲၤန့ၣ်ဆူဒဲစီၤဆံၣ်အခါ အဆိကတၢ်ကထံၣ်ဘၣ်တၢ်လုၢ်အလီၤလၢဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ် ဝံၤဒီး, ကထံၣ်ဘၣ်ဒ်သရၣ်တီၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်တီၢ်

ဘၣ်ဃးဒီးသရၣ်တီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၂၆၂၅ ၃၀:၁၇-၂၁, ဒီး ၄၀:၃၀-၃၂ န့ၣ်လီၤ.
“ဒီးယွၤကတီၢ်တၢ်ဒီးစီၤမိၤဂ့ၢ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, နဘၣ်တုၤသရၣ်တီၢ်အိၣ်ဒီးအခိၣ်တီၢ်, ဒ်သိးပုၤကသ့စီတၢ်လီၤ. ဒီးနဘၣ်ဟံၣ်အီၤလၢတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အဒဲဒီးတၢ်လုၢ်လီၤအဘၣ်စၢၤ, ဒီးနဘၣ်ဒၢန့ၣ်ထံလၢအပူၤလီၤ. ဒီးစီၤအဟရိၣ်ဒီး

အဖိခွါတဖန်ဘဉ်သုစီအစုဒီးအခိဉ်လၢအပူၤလီၤ. တုၤအလဲၤန့ၣ်လၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲပူၤဒီးဘဉ်သုစီတၢ်ဒီးထံ, ဒ်သီး အသုတသံတဂုၤ, ဒီးတုၤအဟဲဘူးဒီးတၢ်လုာ်လီၤဒ်သီးအကမၤတၢ်အခုအပူၤအတၢ်, ဒ်သီးအကဆိဉ်ကဲၤ တၢ်ဒီး မ့ဉ် အူလၢယွၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်သုစီအစုဒီးအခိဉ်ဒ်သီးအသုတသံတဂုၤလီၤ. ဒီးကကဲထီဉ်တၢ်အလုာ် အလၢ် လီၤစီၤလီၤထီလၢအဂီၢ်, လၢအဝဲဒဉ်ဒီးအချဲအသဉ်လီၤလၢအစၢၤအသွဲဉ်အစီၤစီၤအယဉ်ယဉ်လီၤ.

“ဒီးဟံသရၢ်လၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲဒီးတၢ်လုာ်လီၤအဘၢဉ်စၢၤ, ဒီးဟံထံလၢအပူၤ, ဒ်သီးပုၤကသုစီတၢ် လီၤ.”

“ဒီးစီၤအဟရိဉ်, ဒီးအဖိခွါတဖန်သုစီအစုဒီးအခိဉ်ဖဲန့ၣ်လီၤ. တုၤအလဲၤန့ၣ်လၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲပူၤ, ဒီးတုၤအလဲၤဘူးဒီးတၢ်လုာ်လီၤဒီး, အဝဲသုဉ်တဖန်န့ၣ်သုစီတၢ်ဒ်ယွၤမၤလိာ်စီၤမိၤရှုအသိးန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်လၢသရၢ်တီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, (BASIN-NIV)အံၤ န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဟံအီၤလၢ, တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲဒီးတၢ် လုာ်လီၤအဘၢဉ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ်ဒီး, စီၤအဟရိဉ်ဒီးအဖိခွါသုဉ်တဖန်ဘဉ်သုစီစု အခိဉ်လၢအပူၤလီၤ. အဝဲသုဉ်တဖန်မ့ၢ်တမၤဝဲဒ်န့ၣ်ဒီးအဝဲသုဉ်ကဘဉ်သံဝဲလီၤန့ၣ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

တၢ်သုဉ်တဖန်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲဉ်တခီလဲဉ်.

တၢ်လၢတၢ်လုာ်လီၤဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ်အံၤန့ၣ်ပသုဉ်ညါတၢ်လံလၢ, ပကစၢ်တူၢ်သံအသးလၢသုဉ်ဖျါဉ် ထူဉ်စုညါအဖိခိဉ်ဒ်သီးကလုာ်လီၤအသးအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပဖးဘဉ်လၢလံာ်စီၤဆ့အပူၤဝံလံန့ၣ်လီၤ. လၢကျဲဒ်အံၤအယိ ပဝဲပုၤခရံဉ်ဖိသုဉ်တဖန်ဘဉ်တၢ်ဒုးသုဉ်ညါပုၤလၢကျဲဒ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်သရၢ်တီၢ်အတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်လၢပစးထီဉ်န့ၣ်ဟံလံာ်စီၤဆ့အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်မၤအသးဒ်ထံန့ၣ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ဒ်သီးပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိသုဉ်တ ဖန်ကကဆိထီဉ်အဂီၢ်န့ၣ်, ဘဉ်တၢ်စးထီဉ်မၤကဆိအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်အုးဖုးစူး ၅:၂၆** န့ၣ်လီၤ.

“ဒ်သီးကမၤစီၤဆ့အီၤလၢတၢ်သုစီလၢထံ, လၢတၢ်အကလုာ်အကထါအယိ,”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢထံအံၤန့ၣ် မၤကဆိပစုဒီးပခိဉ်အသိး, တၢ်ဖးလံာ်စီၤဆ့စ့ၢ်ကီးဒုးကဆိထီဉ်ပသးသမူအ တၢ်လဲၤ (ပခိဉ်)ဒီးပတၢ်ဖံးတၢ်မၤ (စု) သုဉ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ဉ်တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, ပထးခိဉ်လၢ အတဂုၤ, တၢ်အိဉ်သးအိဉ်သုဉ်တဖန်, တၢ်လိာ်ကွဲကျိဉ်စုအတၢ်မၤ, အိဉ်အိဉ်ခွဲ, ကွဲတၢ်ဂီၤမူဒီးဂဲၤကလံာ်လၢတၢ်ဂဲၤ ကလံာ်အလီၤသုဉ်တဖန်န့ၣ် ပတမၤအီၤလၢဘဉ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒဉ် ပုၤခရံဉ်ဖိတဂၤအတၢ်လဲၤထီဉ်လဲၤထီအခိဉ်ထံးတပတီၢ်လၢအမ့ၢ်ပုၤသုဉ်တဖန်လၢ အမ့ၢ်ဘဉ်တၢ်ကီးအီၤသုဉ်တဖန်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤန့ၣ်ခရံဉ်သုဉ်တဖန်လၢအဘဉ်တၢ်ဟံဖျိဉ်အီၤတဖုအသိးန့ၣ် လီၤ. (မးသဲ ၂၂:၁၄, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢတၢ်ကီးအီၤတဖန်အိဉ်အါက, မ့ၢ်ပုၤလၢတၢ်ဃုထၢအီၤတဖန်အိဉ်စ့ၤက လီၤ.)

တၢ်အဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒဉ်တၢ်န့ၣ်အိဉ်လၢ ကစၢ်ယုဉ်ရှုးအတၢ်တူၢ်သံသးအဂ့ၢ်ဒီး တၢ်ဃုသုဉ်ညါလံာ်စီၤဆ့ဒ်သီး ပုၤန့ၣ်တၢ်တဂၤအသိးန့ၣ် ဘဉ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ တၢ်လုာ်လီၤလၢဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢတီၢ်ဒီးသရၢ်တီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢအခိဉ်ထံးန့ၣ် ပုၤလုၤဝံဖိသုဉ်တဖန် မ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အဒဲအတၢ်မၤသုဉ်တဖန်အသိး, ခဲကနံဉ် အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိသုဉ်တဖန်အကဒုန့ၣ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ပုၤသုဉ်တဖန်န့ၣ် မၤန့ၢ်တၢ်အခွဲးအယာ်လၢ, က ဘဉ်လဲၤန့ၣ်ဆူဒဲစီၤဆ့အပူၤန့ၣ်အသိး, မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤဘဉ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ, ပုၤလုၤပိာ်ထွဲဘဉ် ကစၢ်ယုဉ်ရှုးအခဲ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤသုဉ်တဖန်လၢဘဉ်တၢ်ဃုထၢအီၤအတီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤခရံဉ်ဖိလၢအခါထီဉ်အခိဉ်ခါဆူ

တၢ်ခံဆီတဆီသ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤသ့တဖၣ်အံၤန့ၣ် ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၁၆:၁၄**, အတၢ်ဟံၣ်ဖျါအသိး, ပှၤမ့ၢ်မိၣ်ပိာ် အသးလာ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအခံတဂၤန့ၣ်, မိအညိကွံာ်အသးဒီး, ဟံးန့ၢ်အထူၣ်စုညါဒီးကဘၣ်ပိာ်အခံအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. (ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်လံာ်တၢ်မၤလိ (၁၇) (၁၈) (၁၉) လၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်အတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်ဝံၤလံာ်လီၤ.)

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဒဲအပူၤတၢ်လီၤလၢအရ့ၣ်ဒိၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ် တၢ်လီၤစီဆုံအဂ့ၢ်န့ၣ် တက့ၢ်.

တၢ်လီၤစီဆုံ

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လီၤစီဆုံလၢဘၣ်တၢ်ကျၢၢ်ဘၢအီၤလၢယုၣ်သ့တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၂မိၤ၅၅ ၂၆:၃၆** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးလၢဒဲအကျဲစၢ်အဂီၢ်န့ၣ် နဘၣ်မၤနီၣ်ကျၢၢ်ဘၢတၢ်တဘျီလၢတၢ်လါ, ဒီးလၢတၢ်လုးတက့ၢ်, ဒီးလၢ တၢ်ဂီၤ, ဒီးလၢဖျိဝါကဆုၣ်ကံၣ်ဃုအလုၣ်လုးဃံၤအသးန့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒိၣ်တၢ်လီၤစီဆုံအဒဲအကျဲစၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢယုၣ်သဒါအဝဲအံၤလီၤကံၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဒဲဒီး အဝဲအိၣ်ဒီးအလွဲၤသ့တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်အလါ, တၢ်လုးတက့ၢ်, တၢ်ဂီၤဒီးလၢ ဖျိဝါကဆုၣ် တဘျီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပှၤလုၤဝဲဖိသ့တဖၣ်တၢ်အခွဲအယာ်တအိၣ်လၢကဘၣ်လဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်လီၤစီဆုံအပူၤန့ၣ်ဘၣ်. အဝဲသ့ မ့ၢ်အလဲၤန့ၣ်ကဘၣ်သံဝဲန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအခီဖျိဘၣ်ယုၣ်သဒါဒီးလဲၤန့ၣ်ဆူ တၢ်လီၤစီဆုံအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒိၣ်ထဲပှၤလုၤတၢ်အဒိၣ်သ့တဖၣ်န့ၣ် လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအခီပညီကအိၣ်ဒိလဲၣ်.

ပှၤတဂၤလၢလံာ်လၢအလဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်လီၤစီဆုံအပူၤန့ၣ် ကဘၣ်ဟံၣ်တၢ်ခဲလၢာ်ဒီးကဘၣ်ခီဖျိ ယုၣ်သဒါ ဒီးဆူတၢ်လီၤစီဆုံအပူၤလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးလၢ ကျဲဒ်အံၤအဃိပှၤန့ၣ်တၢ်တဂၤကဲထီၣ်ပှၤလုၤပိာ်ထွဲ ကစၢ်ခရံၣ်အခံန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပှၤအဝဲအံၤကဲထီၣ် ပှၤလၢဘၣ်တၢ်ကိးအီၤသ့တဖၣ်ဒီးဆူပှၤလၢဘၣ်တၢ်ဃုထာအီၤသ့တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ဒ်ထါစံးထီၣ်ပတြၢၤ ၅၀:၅ အတၢ်ကွဲးအသိး “ဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ရီဖျိၣ်ယပှၤစီဆုံလၢအအာၣ်လီၤအီၤလီၤဒီးယၤလၢ တၢ်လုၤတဖၣ်န့ၣ်ဆူယအိၣ်တက့ၢ်” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒိၣ်တၢ်လုၤထီၣ်ပသးဆူကစၢ်အအိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပမၤတၢ် အာၣ်လီၤအီၤလီၤအတၢ်လုၤတၢ်ဟံၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤအတၢ်လုၤသ့ၣ်လၢအမ့ၢ် “ကစၢ်တဂၤဃီ, တၢ်နာ်တမံၤဃီ, တၢ်ဒီးဘျၢတမံၤဃီ” အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်အုးဖူးစူး ၄:၅ န့ၣ်အသိး ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ, **ထါစံးထီၣ်ပတြၢၤ ၂၅:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

“ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီးပှၤလၢအပျံၤအီၤ, ဒီးအတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ, ဒ်သိးအကဘိးဘၣ်သ့ၣ် ညါအီၤလီၤ.”

တၢ်မၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤအတၢ်ပနီၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒိၣ်တၢ်လုၤတၢ်ဟံၣ်အတၢ်လုၤသ့ၣ်တမံၤလၢလံာ်စီဆုံ အတၢ် ဟံၣ်ဖျါလၢအမ့ၢ်တၢ်ဒီးဘျၢထံတမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒိၣ် ပဆူးကွံာ်ညိကွံာ်ပသး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပဟ့ၣ်လီၤပသးလၢာ်လၢာ်ဆုဆုအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ရီမ့ၢ် ၆:၃**, ဒီး **လံာ်ကလီးစဲ ၃:၃** န့ၣ်အသိး တၢ်သံ တၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ.

“ဖဲဒ်ပုလုအဒီးဘျာအသးဆူယုဂ်ဂူးခရံအပူ၊ ပဝဲဒ်အံ၊ ပဒီးဘျာပသးဆူအတံသံအပူန့၊ သုတသုညါဘဉ်နါ.- ”

“အဂ်ဒ်အံ၊ သုသံတု၊ ဒီးသုသးသမူအိဉ်ခူသုဒ်ဒီးခရံလုယုအပူလီ.-”

အခဲအံပကလဲကဒီးဆူတံလီစီဆုံအဂ်န့တက့၊ တံလီစီဆုံအဝဲအံအဒိဉ်အလံအိဉ် (၁၅' x ၃၀') န့ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊ ပုတကလံလံမုအလဲန့ဆူ ဒဲအပူအံန့၊ လုအစုထွဲတခီ၊ ဒ်ပစံးတံအသိး၊ တံလု အလီအဒဲကလံစိးတခီန့၊ ကထံဉ်ဘဉ်၊ ကိဉ်သုတဖဉ်လုအအိဉ်လုစီနီခိဉ်စီဆုံအဖိခိဉ်န့ပကထံဉ်ဘဉ် လီ၊ ဘဉ်ဃးဒီးတံဂုအံန့ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံ ၃မီဂူ ၂၄:၅-၆ န့လီ၊

ကိဉ်အစီနီခိဉ်စီဆုံလုယုအမဲညါ

“ဒီးနဘဉ်ဟံးန့ကိဉ်ကမူဉ်၊ ဒီးကုထီဉ်ကိဉ်တဆံခံဘုဉ်လုအီလီ၊ ကိဉ်ကမူဉ်ခံအစုစုဉ်လုတဘုဉ် တဘုဉ်အဂီလီ၊ ဒီးနဘဉ်ဟံးအီလုခံဂု၊ ဃုဘုဉ်တဂု၊ လုစီနီခိဉ်စီဆုံအဖိခိဉ်လုယုအမဲညါလီ.”

စီနီခိဉ်အဝဲအံဘဉ်တံမအီလုသုဒ်ဒီးဘဉ်တံကျာဘာအီလုထူန့ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊ လုအဖိခိဉ် န့၊ ကိဉ်လုတဃါဃုဉ်အသးဒီးကိဉ်မံဉ်န့ကဘဉ်အိဉ်ဝဲတဆံခံဖျာဉ်၊ ခံဂုဒီးကဘဉ်အိဉ်ဆာထာဉ်အသးခံဂု န့လီ၊

ကိဉ်သုတဖဉ်ဘဉ်တံမအီဂုဂုဘဉ်ဘဉ် စီဆုံဝဲအယိ ကဲထီဉ်ပုလုတံအခိဉ်အတံအယိ၊ အဝဲသု တဖဉ်န့မုဒ်ပုလုအကြားအိဉ်သုတဖဉ်အဂ်န့ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ ၃မီဂူ ၂၄:၉ န့လီ၊

“ဒီးကကဲထီဉ်စီအဟရိဉ်ဒီးအဖိခိဉ်တဖဉ်အတံ၊ ဒီးဘဉ်အိဉ်ဝဲလုတံအလီစီဆုံအပူလီ၊ အဂ်ဒ် အံ၊ အဝဲန့မုတံစီဆုံကတံလုအဂီလုတံလုမုအုလုယုအဂီအကျါလီ၊ မုတံအလုအလံ အထု အယိလီ.”

လံစီဆုံတဆာအံအခိပညီကအိဉ်ဒ်လဲဉ်၊

တံဂုဘဉ်ဃးဒီးကိဉ်ဃုဖျာဉ်လုအိဉ်အသးခံဂုစုစုအံန့ ဘဉ်တံရဲဉ်လီကျဲလီအီဒ်ကိဉ်လု အအိဉ်ဝဲလုကစံယုအမဲညါလုစီနီခိဉ်အဖိခိဉ်အံန့၊ မုဒ်လုပုလုခရံဖိသုတဖဉ်အဂီကစံယုအက လုကထါ၊ ဒ်ပစံးတံအသိး၊ လံစီဆုံတဘုဉ်လု အအိဉ်ဝဲဒ် (၆၆) ကတြာန့လီ၊ လံစီဆုံသုတဖဉ်အံန့ မုဒ်သုအတံအိဉ်၊ သးအတံအိဉ်စုကီးန့လီ၊

တံလုလံစီဆုံတဘုဉ်အံအတံကွဲးသုတဖဉ်န့ပုနုဟံးအီသုဒ်ထဲပုလုအလုထီဉ်အသးဆူ ကစံယုအအိဉ်ဒီးပုခရံဖိသုတဖဉ်လုဘဉ်တံမကဲထီဉ်အီဆူ ပုလုတံအခိဉ်သုတဖဉ်၊ ဒ်ပစံးတံအ သိး၊ ဘဉ်ဃးဒီးသုသးအတံအိဉ်န့ ပုလုအကြားဒီးအီသုတဖဉ်ကအိဉ်ဘဉ်အဂီဒီးမုစုကီးပုလုတံ အခိဉ်သုတဖဉ်အတံအိဉ်န့ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊

ကိဉ်လုတဘဉ်တံမအီဒီးကိဉ်မံဉ်အံန့မုဒ်တံမုတံတီလု အစီအဆုံဒီးပုကဘဉ်အိဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ မု အိဉ်ဘုးအနု တံဘုဉ်တံဘါအဆာကတံအပူန့ဘဉ်တံလုအိဉ်လုအီအီဒ်နီသုဉ်နီသးအတံအိဉ်လုပု ခရံဖိလုအလုထီဉ်အသးဆူကစံယုအအိဉ်သုတဖဉ်န့လီ၊

အခဲအံပကလဲကဒီးဆူဒဲစီဆုံအကလံထံး၊ ကိဉ်အစီနီခိဉ်အမဲညါမဲအုဒါမုပုလုအအိဉ်ဒီးအဒ

နှံ့ဒုအဂ္ဂါနုဉ်လီၤ.

မုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ ၂၆၊ ၂၇-၂၄ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတုမုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်လၢထူစီလီၤ. မုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်န့ၣ် ဘဉ်ပိာ်န့ၣ်လီၤ. အဘိ, ဒီးအဒုတဖဉ်, အခိဉ်မိဉ် တဖဉ်, အကမိာ်တဖဉ်, အဖိတဖဉ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်တလိဉ်ဃီဒီးအီၤလီၤ.”

“ဒီးအဒုဃုဒုဟဲထီဉ်လၢအကဟတဖဉ်န့ၣ်လီၤ. မုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်အဒုသာဒုလၢအဝဲတခီ, မုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်အဒု သာဒုလၢအဝဲတခီလီၤ. အခိဉ်မိဉ်လီၤကံၤရှၢကးသဉ်သာဖျၢဉ်, အကမိာ်တဖျၢဉ်, ဒီးဖိတဖိအိဉ်လၢအဝဲတဒု, ဒီး အခိဉ်မိဉ်လီၤကံၤရှၢကးသဉ်သာဖျၢဉ်, အကမိာ်တဖျၢဉ်, ဒီးဖိတဖိအိဉ်လၢအဝဲတဒုလီၤ ဒ်န့ၣ်အသိးလၢဒုဃုဒုလၢ အဟဲထီဉ်လၢမုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်လီၤ.”

“ဒီးမုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်န့ၣ် အိဉ်ဒီးအခိဉ်မိဉ်လီၤကံၤရှၢကးသဉ်လွံၢ်ဖျၢဉ်, အကမိာ်တဖဉ်, ဒီးအဖိတဖဉ်လီၤ.”

“ဒီးအကမိာ်တဖျၢဉ်, အိဉ်လၢဒုခံဒုအဖိလၢတၢ်တလိဉ်ဃီ, ဒီးအကမိာ်တဖျၢဉ်အိဉ်လၢဒုခံဒုအဖိလၢ လၢတၢ်တလိဉ်ဃီ, ဒီးအကမိာ်တဖျၢဉ်အိဉ်လၢဒုခံဒုအဖိလၢတၢ်တလိဉ်ဃီ, ဒ်အဒုဃုဒုလၢအဟဲထီဉ်လၢမုဉ် အူအာမိာ်ပှာ်အလီၤအသိးန့ၣ်လီၤ.”

“အကမိာ်တဖဉ်, ဒီးအဒုတဖဉ်မ့ၢ်တၢ်တလိဉ်ဃီလီၤ. အတၢ်ခဲလၢာ်မ့ၢ်တၢ်ပိာ်န့ၣ်တလိဉ်ဃီလၢထူစီလီၤ. ဒီးတုမုဉ်အူအာန့ၣ်ဖျၢဉ်, ဒီးအနီဉ်တံာ်မုဉ်အူ, ဒီးအနီဉ်တံာ်အလီၤခိတဖဉ်လၢထူစီလီၤ.”

“ဒီးတုအီၤဒီးအတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖဉ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လၢထူစီလီၤတယၢ်တကံၤကံၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ဟံၤဖျါဝဲအသိး, မုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်ဒီးအဒုသ့တဖဉ်ဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢထူစီန့ၣ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. အဒုသ့တဖဉ်အခိဉ်မိဉ်န့ၣ် မုဉ်အူအာအိဉ်ဝဲတခါစုာ်စုာ်န့ၣ်လီၤ. အိဉ်ဝဲန့ၣ်ခါလီၤ.

မုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်ဒီးမုဉ်အူအာအဒုသ့တဖဉ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအီၤလၢ ပုၤလုာ်တၢ်အဒိဉ်အနီၢ်ကစၢ် ဒဉ်ဝဲလီၤ. ပုၤအဂၤန့ၣ်တသ့ဘဉ် လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ မုဉ်အူအာအတၢ်ကပီၤအံၤန့ၣ်အိဉ်ဝဲဒဉ်လၢပုၤလုာ်တၢ်အဒိဉ် အတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဖိလၢန့ၣ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

တၢ်သ့တဖဉ်အဂ္ဂါခဲလၢာ်အံၤန့ၣ်အခိဉ်ပညီကအိဉ်ဒ်လဲဉ်.

လၢတၢ်လီၤစီဆုံအပူၤတၢ်ကပီၤတခါလၢအဟဲလၢမုဉ်အူအာမိာ်ပှာ်အအိဉ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်တၢ်ပနီဉ်တမံၤ လၢ, ပုၤတဂၤလၢအလုၤပိာ်ထွဲကစၢ်အခံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢဘဉ်တၢ်ဃုထၢအီၤဒီးလုာ်လီၤအသးသ့တဖဉ် အလီၤအလၢ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤခရံဉ်ဖိတဂၤလၢအအိဉ်မူဝဲလၢတၢ်စီတၢ်ဆုံအပူၤသ့တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဃး ဒီးတၢ်ကပီၤတခါအံၤအဂ္ဂါန့ၣ် ပုၤတၢ်မၤဖိ စီပုးတရူးဟံၤဖျါဝဲလၢ **၁ပုးတရူး ၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“မုဉ်သ့ဝဲသ့ဝဲအံၤ, သ့မ့ၢ်တၢ်အစၢၤအသ့ဝဲလၢ အဘဉ်တၢ်ဃုထၢအီၤ, ပုၤလုာ်တၢ်အဒိဉ်စီပၤ, ပုၤစီဆုံ တကလုာ်, ပုၤကီၢ်မုဉ်လၢတၢ်ပူၤက့ၤအီၤ, ဒ်သိးသ့ကလိဉ်ဖျါထီဉ် ပုၤလၢအကိးန့ၣ်သ့လၢတၢ်ခဲဆူတၢ်ကပီၤလီၤလး အပူၤတဂၤ, အတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါန့ၣ်လီၤ.”

သိလၢဘဉ်တၢ်ဒါန့ၣ်အီၤဆူ မုဉ်အူအာအပူၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒဉ်တၢ်အဒိဉ်အတဲာ်တမံၤလၢသးစီဆုံဒီးတၢ်ကပီၤလၢ အကပီၤထီဉ်အဝဲအံၤန့ၣ်လၢ သးစီဆုံအဃိ ပတၢ်သ့ဝဲညါန့ၣ်ဟံၤတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်ကထါအံၤ အိဉ်ဖျါထီဉ်ဝဲဒီး ဒ်လံာ်ယီၤဟံၤ **၁ဖိး၁၃** အတၢ်ကွဲးအသိး, တၢ်သ့ဝဲတဖဉ်ကဘဉ်မၤအသးလီၤ. (၁ကရံဉ်သူး

၂:၁၂,၁၃)

“မုမ့်သးလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မုၢ်တၢ်တီၣ်န့ၣ်, တုၤအဟဲဝဲဒီး, ကဆၢသုဆူတၢ်မုၢ်တၢ်တီၣ်ခဲလၢအပူၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တကတိၤဘၣ်လၢအဂ့ၢ်ဒ်ဝဲဘၣ်. မုမ့်ဖဲဒ်အနၢ်ဟူတၢ်ဒီး, ကကတိၤဝဲဒီး ကစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤသုတၢ် လၢ အကဟဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.-”

“ဒီးပဒီးန့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်အသးတမ့ၢ်ဘၣ်. မုၢ်သးဘၣ်ဃးဒီးယွၤ, ဒ်သိးပကသ့ၣ်ညါ တၢ်တဖၣ်လၢ ယွၤဟ့ၣ် လီၤကလီၤပူၤလီၤ.- ဒီးတၢ်န့ၣ်တဖၣ်ပစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤလၢ တၢ်ကတိၤလၢပုၤကညီ အတၢ်ကူၣ်သ့သိၣ်လိဝဲ န့ၣ်တမ့ၢ် ဘၣ်. မုၢ်လၢသးစီဆ့ၣ်သိၣ်လိဝဲတဖၣ်လီၤ. ပပာ်သတြီၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးသးလၢတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးသးန့ၣ်လီၤ.- ”

မုၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကတိၤလၢအမုၢ်လံာ်စီဆ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဒုးန့ၢ်ဟံၤပုၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ် တၢ်ဖးဒီးဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စံးပာ်အံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢ တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်အကဒုတဖၣ်ဒီးတၢ်ဒိတၢ် တဲာ်အတၢ်ကွဲးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဒ်သိး ပုၤလုၤဝဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢတမၤန့ၢ်တၢ်အခွဲးအယာ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လဲၤန့ၢ်ဆူတၢ်လီၤစီဆ့ၣ်အပူၤန့ၣ် ဒီးတထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကတိၤအသိး, ပုၤလၢအအိၣ်မုၢ်ဒ်ပုၤန့ၢ်တၢ်ပုၤခရံၣ်ဖိတကအံၤန့ၣ်တထံၣ်ဘၣ် တၢ်လုၤစီဆ့ၣ်အတၢ် ကတိၤလၢအမုၢ်တၢ်မုၢ်တၢ်တီၣ်န့ၢ်နီၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၢ်ဟံၤဝဲတသ့ဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဒ်သိးပုၤလုၤတၢ်အဒိၣ်တကဘၣ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲမ့ၣ်အူဒါအတၢ်ကတိၤန့ၣ်အသိး, တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂုးစ့ၢ်ကိး မုၢ်ပုၤလုၤတၢ်အဒိၣ်ကတၢ်တကလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်ဒီးမုၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤအခိၣ်တကလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်တၢ်လီၣ်ဖျါ ၁:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးလၢမုၢ်အူဒါအကျါ, ပုၤလီၤကံာ်လၢပုၤကညီဖိခွါကူၤသိးတၢ်တုၤလီၤလၢအခိၣ်ထံး, ဒီးကံာ်တူၢ် အယီၢ် တကိးထူလၢအသးနီၣ်ပုၤလီၤ.- ”

တၢ်လၢမုၢ်အူဒါမိၢ်ပုၤအိၣ်ဒီးအဒုန့ၣ်ဒုအံၤန့ၣ်မုၢ်ဒ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်ဖုအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်တၢ်လီၣ် ဖျါအဆၢဒိၣ် (၂)ဒီး (၃)အပူၤန့ၣ်လီၤ. (ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ တၢ်မၤလီၤလၢအကဟဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢအမုၢ်, တၢ်မၤလီ (၄၅)န့ၣ်လီၤ.)

ဘၣ်ဃးဒီးမုၢ်အူဒါမိၢ်ပုၤအဒုသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးအကမိာ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးအဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ် မၤ အီၤလၢတၢ်အက့ၢ်အဂီၤအံၤန့ၣ် မုၢ်ဒ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုအံၤအက့ၢ်အဂီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မၤတၢ် ၁၄:၂၂** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးမၤကံာ်ထီၣ်ကျါထီၣ်အပျါအဘီၣ်အသးဒီးသဆၣ်ထီၣ်အခံဒ်သိးအကအိၣ်ဝဲဆိးဝဲလၢတၢ်န့ၢ် အပူၤ, ဒီးလၢပဘၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်နးအါမံၤဒီးပလဲၤန့ၢ်ဆူယွၤအဘီၣ်အမုၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.”

မုၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒုးထံၣ်အီၤဒီး တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်တၢ်ကီတၢ်ခဲ, ဒ်ပစံးတၢ်အ သိး, တၢ်မၤသဘးအိၣ်တၢ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုအံၤအတၢ်သူၣ်ဆးသးဆးဒီးအတၢ်အစိ အကမိၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အံၤန့ၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအမဲာ်ညါန့ၣ် မၤအသးဒ်မုၢ်အူဒါအမိၢ်ပုၤ အဒုသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးအကမိာ်ဒီးအဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသိးပံာ်ဒိၣ်မးလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝဲဒီးပကထံၣ်ဘၣ်တၢ် လီၤလၢအစီဆ့ၣ်ကတၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကးတံာ်ဃးဒီးယၣ်သဒါခံတီၢ်တတီၢ်အယၢၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်လုၤလီၢ်ထူ,

ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဆိဉ်ကဲတၢ်နာမူတၢ်လုၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လုၢ်လီၤထူ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဆိဉ်ကဲတၢ်နာ မူတၢ်လုၢ်အလီၤ

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ် ၂မိၤရှု ၄၀:၂၆-၂၇ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပတၢ်လုၢ်လီၤထူလၢတၢ်အိၣ်ဖှိၣ် အဒဲပူၤလၢယၢ်ဘျးထီၣ်အသးအမဲာ်ညါလီၤ. ဒီးဆိဉ်ကဲတၢ်နာမူ လၢအဖီခိၣ်, ဒ်ယွၤမၤလိာ်စီမိၤရှုအသိးန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်လုၢ်အလီၤအဝဲအံၤအိၣ်ဒီးအကံၢ်အဂီၤလၢအဆံးဒီးဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢသ့ၣ်ဒီးအသနာၣ်န့ၣ်ဘၣ် တၢ် ကျၢ်ဘၢအီၤလၢထူန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢတၢ်လုၢ်လီၤထူ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဆိဉ်ကဲတၢ် နာမူတၢ်လုၢ်အလီၤလီၤ. ပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်တဂၤမၤတၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်လၢအဖီခိၣ်ဒီးဆိဉ်ကဲတၢ်နာမူဒ်သိးတၢ်နာမူအမ့ၣ် အူလုၢ်ကပွဲၤထီၣ်တၢ်လီၤစီဆံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. လၢတၢ်လီၤစီဆံၣ်အပူၤတၢ်အပီးအလီၤသၢခါတခါလၢအမ့ၢ်တၢ်လုၢ် လီၤထူအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိလၢအလူၤပိာ်ထွဲဒီးအိၣ်မူဝဲဒ်သိးကစၢ်ယုၣ်ရှုးတဖၣ်အတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးလၢအမ့ၢ် ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢအလုၢ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်အသးဒ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ် အိၣ်မူအတီၤန့ၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢလုၢ်ထီၣ်အသးဆူ ကစၢ်ယုၣ်ရှုး အအိၣ် တနံၤဘၣ်တနံၤအတၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်တၢ်အဂီၤလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤကကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်န့ၣ် မိကပဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤ တက့ၢ်.”

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်တၢ်နာမူအံၤန့ၣ် ပုၤတဂၤဒီးတဂၤတဒ်သိးလိာ်အသးဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ် န့ၣ်, မ့ၢ်လၢပုၤတဂၤဒီးတဂၤအစုလၢအဒိၣ်အဆံးအိၣ်အဃိလီၤ. တၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်တၢ်နာမူအံၤန့ၣ်ဘၣ်မၤဝဲလၢအစု လၢအပွဲၤအဃိမ့ၢ်ဒ်ပုၤတဂၤဒီးတဂၤအတၢ်သးအိၣ်ဒီးအတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါန့ၣ်တဒ်သိးလိာ်အသးဘၣ်.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပုၤတဂၤဒီးတဂၤ, အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးဒီးအတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဆိဉ်ဂုၤစ့ၢ်ကီးတဒ် သိးလိာ်အသးဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢလၢဂံၢ်သ့ၣ်လးအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအတၢ်သ့ၣ်ညါတအိၣ်ဘၣ် ဒီးဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤလိလၢ ပကဘၣ်သကၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အီၤဒ်မ့ၢ်အူအိၣ်တၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်အမ့ၢ် အူအံၤလၢပုၤခရံၣ်ဖိလၢအလုၢ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၤကဲထီၣ်တၢ်နာမူနာဆီၣ်ဒီးရၤလီၤအသးသကုၤဆၢၣ် ဒးလီၤ. ဘၣ်ဃးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်အုးဖးစူး ၅:၂ န့ၣ်လီၤ.

“လဲၤသ့ဝဲလၢတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအပူၤ, ဒ်ခရံၣ်အဲၣ်ပုၤကွံပုၤ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤကွံအသးလၢပဂီၢ်လၢ တၢ်မၤဘူၣ် ဒီးတၢ်လုၢ်လၢယွၤလၢတၢ်နာမူအဂီၢ် အသိးတက့ၢ်.- ”

တၢ်နာမူနာဆီၣ်အဝဲအံၤပုၤလုၢ်ကွံတၢ်လီၤစီဆံၣ်န့ၣ်တကးဘၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဆူဒီပုၤဝါသ့ၣ်တဖၣ်အ အိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဆူပုၤလုၢ်တၢ်အခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်ဒီးလၢခံတုၤဃီဆူ ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအမဲာ် ညါန့ၣ် အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒ်သိးနီၢ်သ့ၣ်နီၢ်သး အတၢ်သ့ၣ်ဒီး တၢ်သကဲးပတ်လၢအဂုၤန့ၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလီၤ. အခဲအံၤ ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးတၢ်လီၤလၢအစီဆံၣ်ကတၢ်လၢဘၣ်တၢ်မၤတဒါအီၤလၢ ယၢ်တဒါတဘျီအပူၤန့ၣ်ပဘၣ်လဲၤ

နှင်လီဝဲလီ.

တၢ်လီၤလၢအစီဆုံကတၢ်အဂ့ၢ်.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လီၤလၢအစီဆုံကတၢ်အယၢ်တဒၢအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၂မိၤၤ ၂မိးၣ-၃၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးနဘၣ်မၤယၢ်ဘျးထီၣ်အသးလၢတၢ်လါ, ဒီးတၢ်လုးတက့ၢ်, ဒီးတၢ်ဂီၤ, ဒီးဖှိၣ်ကဆုၣ်အလုၣ်လုၢ်ယံၤ အသးလၢပုၤမၤတၢ်သ့အတၢ်မၤလီၤ. ဘၣ်မၤအီၤအိၣ်ဒီးခ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.”

“ဒီးနဘၣ်ဘျးထီၣ်အီၤလၢသ့ၣ်ဖှုၣ်တၢ်အထူၣ်လီၤအသးလၢထူၣ်လုၢ်ထူၣ်အလီၤ, ဒီးအိၣ်ဝဲဒီးအနီၣ်ကွး ထူ, ဒီးအိၣ်လၢအခိၣ်စ့လုၢ်ဖျၢၣ် အဖီခိၣ်လီၤ. ဒီးနဘၣ်ဘျးထီၣ် ယၢ်ဘျးထီၣ်အသးလၢနီၣ်ကွးတဖၣ်အဖီလၢ, ဒ်သိးနကဟဲစိၣ်ဖဲန့ၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအတလါလၢ တၢ်ဘျးထီၣ်အသးအပူၤလၢညါတပူၤလီၤ. ဒီးယၢ်ဘျး ထီၣ်အသးန့ၣ် ကနီၤဖးန့ၣ်သုလၢ တၢ်အလီၤစီဆုံဒီးတၢ်အလီၤစီဆုံကတၢ်အဆၢန့ၣ်လီၤ.

ယၢ်သဒၢအဝဲအံၤအိၣ်ဝဲလၢ ဒဲစီဆုံအပူၤဒီး မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးယၢ်တဒၢအံၤဆီတဆီလၢ နီၤဖးတၢ်လီၤခဲခါလၢအမ့ၢ် တၢ်အလီၤစီဆုံဒီးတၢ်အလီၤစီဆုံကတၢ်အဆၢန့ၣ်လီၤ. ယၢ်တဒၢအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လဲၤန့ၣ်ဆူ တၢ်အလီၤစီဆုံက တၢ်အပူၤတမံၤခါဒီးပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်တဂၤဘၣ်လဲၤန့ၣ်ဝဲတန့ၣ်တဘျီလၢအကဘၣ်လူလီၤဂံၢ်လီၤ တၢ်ပျီၣ်တၢ်ဒဲး ဘးအသ့ၣ်လၢတၢ်လုၢ်လီၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢယၢ်တဒၢအဝဲအံၤတီၣ်ဒိၣ်မးဒီးအတယၢ်စ့ၢ်ကီးဃာဒိၣ်မးလီၤ. ယၢ်တဒၢအဝဲအံၤဘၣ်မၤထီၣ်အ သးလၢတၢ်လါ, ဒီးတၢ်လုးတက့ၢ်, ဒီးတၢ်ဂီၤ, ဒီးဖှိၣ်ကဆုၣ်အလုၣ်လုၢ်ယံၤအသးဒီးဘၣ်မၤအီၤအိၣ်ဒီးခ့ၣ်သ့ၣ်တ ဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပုၤထံၣ်သ့ဒၣ်ထဲပုၤလုၢ်တၢ်အခိၣ်တဂၤခါလီၤ.

တၢ်လၢယၢ်တဒၢအဝဲအံၤသ့ၣ်ဖးဘၣ်အသးလၢအခိၣ်ဟံၤလၢအခိၣ်ထံးလၢခံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, မၤအသးဖဲ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးတၢ်သံအသးအခုအခါအဂ့ၢ်န့ၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်လၢ လံာ်မးသဲ ၂၇း၅၁ ဒီးလံာ်လူၤ ကၢ် ၂၃း၄၅ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢ တၢ်ကလုၢ်တလီၤဘၣ်လၢ ပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်တဂၤအဖီခိၣ်လၢကဘၣ်လဲၤန့ၣ်ဝဲဆူတၢ် အလီၤစီဆုံကတၢ်အပူၤန့ၣ်, အဝဲမ့ၢ်လဲၤန့ၣ်ဝဲန့ၣ်ဒီး ကဘၣ်သံဝဲနီၣ်နီၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အခိၣ်ညါကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

အဆိကတၢ်ပကကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်ဂ့ၢ်လၢ, ယၢ်တဒၢသၢတီၤစလီၢ်အလွၢ်လၢပထံၣ်ဘၣ်အီၤ သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်အလွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးအက့ၢ်အဂီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ယၢ်တ ဒၢတဘျီလၢဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢတၢ်အလါအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ အဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီအဂ့ၢ် န့ၣ်ဒီး, တၢ်အလွၢ်လုးတက့ၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအဘၣ်ဃးဒီးစီၤလိၣ်စီၤပၤအစၢၤအသ့ၣ်ဒီး, တၢ်အဂီၤ အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢတၢ်ပူၤက့ၤပုၤလၢအသ့ၣ်အဘျးအလဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်ဖိၣ်ကဆုၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ် ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးအတၢ်တီတၢ်လီၤအတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးအက့ၢ်အဂီၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်မနုၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်န့ၣ်လီၤအလီၤသၢခါစလီၢ်အံၤန့ၣ်လဲၣ်.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးဆၢတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟၣ် ၁၄း၆** န့ၣ်လီၤ.

“ယုၣ်ဂ္တးစံးဘၣ်အီၤ, ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်ကျဲ, ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ, ဒီးတၢ်မူလီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ယၤဒီး, ပုၤတဟဲ ဘၣ်ဆူဟံၤအအိၣ် နီတဂၤဘၣ်.- ”

လံာ်စီဆုံဖိတဆာအံ၊ စံးဘဉ်ပုလုယ ယဉ်တဒါသတီအဂ္ဂါန့ဉ်လီ၊ တာ်အဝဲအံ၊ မှာ်ဒဉ်ပုလုတာ်မာ်ဖိစီသီ၊ မါအတာ်သံကွာ်န့ဉ်၊ ကစာ်ယုဉ်ဂ္ဂုးအတာ်စံးဆာလီ၊ ဘဉ်ဃးဒီးတာ်ဂ္ဂုးအံ၊န့ဉ် ပတဟ်သုဉ်ဟ်သးအီ၊ အိဉ်တုာ်ဝဲ လံအနံဉ်တဖဉ်အနံဉ်န့ဉ်လီ၊ တာ်အဝဲအံ၊ မှာ်ဒဉ်ပုလုခရံဉ်ဖိအတာ်ဒိဉ်ထီဉ်ထီထီဉ်အခိဉ်ခါဒီးကစာ်ယုဉ်ဂ္ဂုးအနီက စာ်ဒဉ်ဝဲသိဉ်လိန့ဉ်လိပုလုခရံဉ်ဖိသုဉ်တဖဉ်လု ကျဲလုကဘဉ်ပိာ်ထွဲဝဲအံန့ဉ်လီ၊

လုပုလုန့ဉ်တာ်ဖိတဂုအဂီ (ကျဲ ဒီး - ကျဲစု၊)

ဆုပုလုလုပိာ်ထွဲကစာ်အံ (တာ်မှာ်တာ်တီ - တာ်လီစီဆုံ အယဉ်တဒါ)

လုခံကတာ်ကမုန့ဉ်ကု၊ တာ်ဂဲဆာထာဉ်သမူထီဉ်ကုဆုမူခိဉ်ဘီမှာ်

အခိဉ်ထံးတဘျီန့ဉ်လီ၊ (တာ်မူ - တာ်လီစီဆုံအယဉ်တဒါ)

ဘဉ်ဃးဒီးတာ်ဂ္ဂုးအံ၊န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ယီဟဉ် ဖိး၄၄** လုအမှာ်ကစာ်ယုဉ်ဂ္ဂုးအတာ်ကတီလုသုဉ် တဖဉ်န့ဉ်လီ၊

“ယဟ်လုအမာလီ၊ ယုန့ဉ်မှာ်တမိဘဉ်ဒီး၊ ပုဟဲဆုယအိဉ်တသုဘဉ်နီတကဘဉ်၊ ဒီးယကဒုးဂဲဆာ ထာဉ်ကုအီ၊ လုမှာ်နုကတာ်လီ၊- ”

ပကထံဉ်ဘဉ်ကဒီးဖဲ **လံာ်မးသဲ ၂၈:၂၀** န့ဉ်စုာ်ကီးလီ၊

“ဒီးသိဉ်လိသီလိအီ၊ဒ်သီးအကတီန့ဉ်ကယံာ်တာ်လုယမလိာ်တုာ်သုခဲလုာ်တကုာ်၊ ဒီးကွာ်ကွာ်၊ ယအိဉ်ဒီးသုကီးမှာ်နုနုဒီး၊တုာ်တာ်အမိကတာ်လီ၊အမုဉ်။ ”

ယဉ်သဒါခံတီတတီလု အဆုပုလုဆုတာ်လီလု အစီဆုံကတာ်အအိဉ်န့ဉ် မှာ်ဒဉ်ပုလုညီအနီခိဉ်ခါ ခိအတာ်သံန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊ ဘဉ်မနုအဆုလဲဉ်န့ဉ်၊ တာ်လုမူခိဉ်ဘီမှာ်အံ၊န့ဉ်တုာ်လိာ်ဒဉ်တာ်ထဲနီသးတကပု အတာ်ဘဉ်ထွဲလုအမှာ် တာ်အနီကစာ်ဒီးတာ်လီလုအစီဆုံကတာ်စုာ်ကီးမှာ်ဒဉ်မူခိဉ်ဘီမှာ်အံ၊န့ဉ်၊ အိဉ်ဝဲဒဉ်လု၊ တာ်လီလုတုာ်ဘးခိန့ဉ်လီ၊ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၁ကရံဉ်သုး ၁၅:၅၀-၅၁** န့ဉ်လီ၊

“ဒီးပုာ်သုဉ်ဝဲသုဉ်စု၊ ယစံးတာ်အံ၊ တာ်သွဉ်ဒီးတာ်ညဉ်န့ဉ်၊ နုာ်ဘဉ်သီယုအဘီအမှာ်တသုဘဉ်၊ ဒီးတာ်အုဉ်သံနုာ်ဘဉ်သီ တာ်တအုဉ်သံဘဉ်န့ဉ်တသုဘဉ်၊- ကွာ်ကွာ်၊ ယစံးဘဉ်သုလုတာ်စုသုဉ်တမံအံ၊လီ၊ ပတမံဘဉ်ကီးဂဲဒီးဘဉ်၊ ဘဉ်ဆဉ်ဒီးပကဘဉ်တာ်လဲကုပသးကီးဂဲဒီး၊- ”

မှာ်ဝဲလီ၊ တာ်ဂ္ဂုးအဝဲအံ၊အိဉ်ဖျါတြုကလုာ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊ တာ်လုခံကတာ်တမံလု အမှာ် ယဉ်သ ဒါအဖိခိဉ်ခုဂ္ဂုဉ်ခံဂုအဂီအံ၊န့ဉ် မှာ်တာ်မနုတဖဉ်လဲဉ်၊

ဒ်ပသုဉ်ညါတာ်အသီး၊ တာ်လုပုလုတာ်သုဉ်တဖဉ်မုတုာ်ခုတုာ်ပုအတာ်မလု၊ တာ်လီစီဆုံအပူအံ၊ န့ဉ် ထံဉ်ဘဉ်ခုဂ္ဂုဉ်ခံဂုအဂီဒီး ယဉ်သဒါလုဘဉ်တာ်ဘျးထီဉ်အီန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊ တာ်အဝဲအံ၊ မှာ်ဒဉ်ပုလုခရံဉ် ဖိလုအလုာ်ထီဉ်ဟ်ထီဉ်အသးသုဉ်တဖဉ်၊ အတာ်အိဉ်မူအတာ်လဲအံ၊န့ဉ်ဘဉ်ခိဖျါကျဲလုအအံဉ်ဒီးဘဉ်ကွာ်ဆာဉ် မဲာ်တာ်လုပစီအခါ၊ လုအဝဲသုဉ်အမဲာ်ညါန့ဉ်၊ ထံဉ်ဘဉ်ခုဂ္ဂုဉ်ခံဂုလုအကအိဉ်ဒီးအီသုဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ၊

တာ်လုခုဂ္ဂုဉ်ခံဂုအံ၊န့ဉ်မှာ်တာ်ဒ်လဲဉ်၊ မှာ်ဒဉ်လံာ်တာ်လီဉ်ဖျါအဆာဒိဉ်(၄)အပူတာ်အသးလွံဒုအံ၊အဂ္ဂါ န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်စုာ်ကီးဖဲ၊ လံာ်ဝဲယဃုးစကုးလးအပူန့ဉ်လီ၊ တာ်အသးလွံဒုအံ၊မှာ်ဒဉ်ကစာ်ယုအကွာ်အဂီလွံဒု မံစုာ်ကီးလီ၊ ဒ်န့ဉ်အသီး၊ တာ်လုခုဂ္ဂုဉ်ခံဂုအံ၊န့ဉ်စုာ်ကီးမှာ်ဒဉ်ကစာ်ယုအကွာ်အဂီခံမံန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊

တာ်အကွာ်အဂီ တာတမံအံ၊န့ဉ် မှာ်ဒဉ်တာ်အဲဉ်တာ်ကွံလီ၊ ပုလုအလုပိာ်ထွဲကစာ်အံသုဉ်တဖဉ်

အင်္ဂါ ကစာယွေအတင်သုဉ်အိဉ်သးအိဉ်ဒီး, အတင်အဲဉ်သုဉ်တဖဉ်လီၤဘဉ်လၢပုၤသုဉ်တဖဉ်အဖိခိဉ်အဂ့ၢ်န့ဉ် ကစာယုဉ်ဂ့ၢ်အနီၢ်ကစာဒဉ်ဝဲစံးကတိၤတၢ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟဉ် ၁၆:၂၇** န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပၢ်အကစာဒဉ်ဝဲအဲဉ်သုလၢသုအဲဉ်ယၤ, ဒီးလၢသုန့ဉ်လၢယဟဲလၢယွေအအိဉ်အယီၤလီၤ.”

တၢ်အက့ၢ်အဂီၤခံမံၤတမံၤအံၤန့ဉ် မ့ၢ်ဒဉ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢအဟ့ဉ်သဆဉ်ထီဉ်ပုၤအခံန့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကီးတၢ်ခဲဒီး တၢ်လုပစီသုဉ်တဖဉ်မ့ၢ်အဟဲအခါ, တၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢ အကမၤသဆဉ်ထီဉ်ပခံန့ဉ် မ့ၢ်ဒဉ်ကစာယွေအဂီၢ်အဘါလၢ အမ့ၢ်တၢ်သုဉ်ညါယွေအဂ့ၢ်န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ရီၤမ့ၢ် ၈:၃၁** အံၤန့ဉ် ဟဲန့ဉ်ဆူပတၢ်ဆိကမိဉ်အပူၤဒီး မၤကံၢ်မၤကျၢၤပုၤလီၤ.

“မၤသးဒ်န့ဉ်ဒီး, ပကစံးလၢတၢ်န့ဉ်တဖဉ်ဒ်လဲဉ်. ယွေမ့ၢ်အိဉ်လၢပဂီၢ်ဒီး, မ့ၢ်မတၤကထီဒါပုၤတကလဲဉ်.-”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစာယွေ အတင်အဲဉ်တၢ်ကွံဒီး အတၢ်စိတၢ်ကမိၤအံၤန့ဉ်, ဒ်သီးပုၤခရံဉ်ဖိသုဉ်တဖဉ်ကဘဉ်ကွံဆာဉ်မဲဉ် တၢ်လုပစီဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲသုဉ်တဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ် မ့ၢ်တၢ်လၢအမၤကံၢ်မၤကျၢၤပုၤဒီး ကအိဉ်ဒီးတၢ်သုဉ်တီသးတီအဂီၢ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ တၢ်လီၤလၢအစီဆုံကတၢ်လၢအအိဉ်ဝဲလၢ ဒဲစီဆုံအပူၤလၢ အလီၢ်ခံကတၢ်အအိဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤအထီ, အလံာ်, ဒီးတၢ်ကစီထီဉ်သုဉ်တဖဉ်အိဉ်ဝဲတဆံယံၢ်ပျံၢ်အဒိဉ်အလံာ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. လၢအအိဉ်ပူၤန့ဉ်အိဉ်ဒဉ်ထဲတလါတဖျၢဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်အာဉ်လီၤအီၤလီၤအတလါစီဆုံတဖျၢဉ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်အာဉ်လီၤအီၤလီၤအတလါစီဆုံ

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်စုၤတြိ ၉:၃-၅ ဒီး လံာ် ၂မိၤဂူ ၁-၉** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးလၢယဉ်ဘျးလီၤအသးခဲဘုဉ်တဘုဉ်အမဲဉ်ညါန့ဉ်, ဒ်ကိးဝဲလၢတၢ်စီဆုံကတၢ်အိဉ်ဝဲလီၤ. ဒီးအိဉ်ဒီး တၢ်လုၢ်လီၤထူ, ဒီးတၢ်အာဉ်လီၤအီၤလီၤအတလါပီၤအသးလၢထူဒီဖျၢဉ်ညါအိဉ်ဒီးလီၤခိထူလၢမၤန့ၢ်အိဉ်လၢအပူၤ, ဒီးစီအဟၢရိဉ်အနီဉ်ထိးဘိလၢအဒီးထီဉ်, ဒီးတၢ်အာဉ်လီၤအီၤလီၤအလၢာ်ဘုဉ်ဘဉ်တဖဉ်န့ဉ်လၢအပူၤလီၤ. ဒီးလၢအဖိခိဉ်န့ဉ်တၢ်လၢကပီၤအခူဂ့ၢ်လၢအကဒုဘဉ်တၢ်မၤပူၤဖျးတၢ်အလီၢ်န့ဉ်အိဉ်ဝဲလီၤ. လၢအဝဲန့ဉ်အဂ့ၢ်အကျိၤပကတၢ်တၢ်ခဲကန့ဉ်အံၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးအလီၢ်တအိဉ်ဘဉ်.”

“ဒီးစီဘၤစၢလအုလးန့ဉ် မၤတလါန့ဉ်လၢ သုဉ်ဖျၢဉ်တၢ်လီၤ. အထီခံပျံၢ်ဒီးတထါ (၃၃/၄ပုဉ်) ဒီးအဒိဉ် ဃီတပျံၢ်ဒီးတထါ, (၂၁/၄ပုဉ်) ဒီးအကစီထီဉ်တပျံၢ်ဒီးတထါ (၂၁/၄ပုဉ်)လီၤ. ဒီးလၢခိမ့ၢ်ဂ့ၢ်, လၢညါမ့ၢ်ဂ့ၢ်ပီၤအီၤဒီးထူစီလီၤ. ဒီးမၤခိဉ်ကျိၤထူဝးတရံးလၢအဖိခိဉ်လီၤ.”

တၢ်လၢတၢ်အာဉ်လီၤအီၤလီၤအတလါအံၤ, မ့ၢ်တလါတဖျၢဉ်လၢအအိဉ်ဒီးအကပၤလွံၢ်ကပၤတုၤသီးလိာ်အသးဒီး အနာဉ်ဘျးဒီးတၢ်အနာဉ်သုဉ်တဖဉ်ဘဉ်တၢ်ကွီၤအီၤဒီးထူစီလီၤ. တလါတဖျၢဉ်အံၤလၢခိမ့ၢ်ဂ့ၢ်, လၢအညါပူၤမ့ၢ် ဂ့ၢ် ပီၤအီၤဒီးထူစီလီၤ. တလါတဖျၢဉ်အံၤလၢအမ့ၢ် တၢ်မၤပူၤဖျးအလီၢ်အံၤန့ဉ်ဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢ ထူစီလီၤ. တၢ်လၢခူဂ့ၢ်ခံဂၤစ့ၢ်ကီးဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢထူစီလီၤ. ပုၤသုဉ်တဖဉ်အံၤန့ဉ် အိဉ်ကွံဆာဉ်မဲဉ်အသးဒီး အဝဲသုဉ်တဖဉ်န့ဉ် မၤအသးဒ်ကွံတၢ်အာဉ်လီၤအီၤလီၤအတလါန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ခူဂ့ၢ်အဝဲအံၤအိဉ်မၤအသးဒ် ကယူၤထီဉ်ဝဲအသီး ဒီးတလုာ်ထီဉ်အဒ်ဆူန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

တော်လာ၊ တော်မပူပူဖျေအစီနီခိခိအံနဲ့မှဒ်တော်လီတခါလာပူမတော်လှော်တော်ပတ်တော်ဘဉ်ဃးဒီးတော်မပူဖျေအဘဉ်အမှီနီလာ ပှလှော်တော်အဒိတ်တဂလူလီကံလီတော်အသွဉ်အလီနဲ့လီ။ လာတော်အာန်လီအီလီအတလါအပူနဲ့ တော်အပီးအလီအိတ်သာမံနဲ့ ပထံဘဉ်လီ။ (လံာ်စ့ဘြိ ၉း၄)

လီခိထူလာမနအိတ်လာအပူ

“၂မိၤရှု ၁၆:၃၂-၃၄”

“ဒီးစီမိၤရှုစံးဝဲဒဉ်၊ အဝဲအံမုာ်တော်လာယွမလိာ်ဝဲ၊ မပှဲထီၣ်မိၤမုာ်တဖျုာ်ဒီးအီလာအကဘဉ်တော်ပတ်ဃာ်အီလာ သုစာသုသွဉ်အဂီၢ်၊ ဒ်သီးအကထံဘဉ်ကိတ်လာယဒုးအိတ်သုလာပှ်မုာ်ကနာ ဖဲယဒုးဟးထီၣ်သုလာကီၢ်အဲကူပတူးအပူနဲ့တက့ၢ်။”

“ဒီးစီမိၤရှု စံးဘဉ်စီအဟရိၣ်၊ ဟံးန့ၢ်လီခိတဖျုာ်၊ ဒီးဒနာ်မနတစီမုာ်လာအပူ၊ ဒီးပတ်အီလာယွမလိာ်ညါလာအကဘဉ်တော်ပတ်ဃာ်အီလာသုစာသုသွဉ်အဂီၢ်နဲ့တက့ၢ်။”

“ဒ်ယွမလိာ်စီမိၤရှုအသီးန့ၢ်၊ စီအဟရိၣ်ပတ်အီလာတော်အာန်လီအီလီအမဲာ်ညါဒ်သီးအကဘဉ်တော်ပတ်ဃာ်အီလီ။”

စီအဟရိၣ်အနီၣ်ထိးဘိလာအဒီးထီၣ်

“၄မိၤရှု ၁၇:၈”

“ဒီးတော်မအသးလာမုာ်ဆုာ်ထီၣ်တနံနဲ့ စီမိၤရှုလဲၤန့ၢ်လာတော်အာန်လီအီလီအဒဲပူ၊ ဒီးကွာ်ကွာ်၊ စီအဟရိၣ်အနီၣ်ထိးဘိလာ လုာ်ဝဲအဟံၣ်အဂီၢ်တဘိနဲ့ ဒီးထီၣ်လံ၊ ဒီးဘိတ်ထီၣ်လံ၊ ဒီးဆိုးထီၣ်လံ၊ ဒီးသဉ်ထီၣ်လံဂှးသဉ်လံ။”

“တော်အာန်လီအီလီအလာ်ဘုဉ်ဘဉ်တဖဉ်”

၅မိၤရှု ၃၁:၂၆

“ဟံးန့ၢ်လံာ်တော်သိတ်တော်သီအံ၊ ဒီးပတ်အီလာယွမလိာ်ကစာ်အတော်အာန်လီအီလီအတလါအကဟန့ၢ်၊ ဒ်သီးအကအိတ်ဖဲန့ၢ်လာတော်အုဉ်အသးထီၣ်ဒါနအဂီၢ်နဲ့တက့ၢ်။”

တော်အပီးအလီသုဉ်တဖဉ်အဂုာ်နဲ့ပသုဉ်ညါလံဝဲဒီးပကလဲၤကဒီးဆူ၊ တော်မပူပူဖျေအစီနီခိခိအဖီခိခိဒီးခူရှုခံဂအဘဉ်စာနဲ့ တော်ကပီလာတလီကံဒီးတော်ကပီအဂုာ်အဂအံနဲ့ကပြုကပြီဝဲဒိတ်မအဂုာ်နဲ့ လာပှဲစ့ဘြိဖိအကလိာ်နဲ့ ဘဉ်တော်ကီးအီလာ SHEKINAH LIGHT (ရှုကံၣ်န့ၢ်အတော်ကပီ) နဲ့လီ။ တော်ကပီ အဝဲအံမုာ်ဒ် တော်ကပီတမံထဲလာ တော်လီစီဆုအပူနဲ့လီ။ တော်သုဉ်တဖဉ်အံ အခိပညီ ကအိတ်ဒ်လဲၣ်။

အခဲအံဒ်ပသုဉ်ညါတုာ်လံဝဲအသီး၊ တော်လာတော်လီလာအစီဆုကတော်အံနဲ့ ဘဉ်တော်ဒီလီအီလာမုခိတ်ဘိမုာ်ဒီး၊ မုာ်စုာ်ကီး ယုဉ်ရှုးခရံာ်အနီၣ်ခိအနီၣ်ကစာ် (ယုဉ်ရှုးခရံာ်အတော်အိတ်ဖျိ)အလီအလာနဲ့လီ။ ပှသုဉ်တဖဉ်အံနဲ့မနနီၣ်နီၣ်သုဉ်နီၣ်သးအတော်ဘဉ်ထွဲလာအမှီသးအလုာ်အလာ်တကးဘဉ်၊ မနနီၣ်စုာ်ကီးနီၣ်သးအနီၣ်ခိနီၣ်ခိအတော်ဘဉ်ထွဲသုဉ်တဖဉ်နဲ့ဒီးလာတော်ကဟုကညီအပူနဲ့ကအိတ်ဘဉ်ဝဲစုာ်ကီးဒီးကစာ်ယွဒီးကစာ်ခရံာ်နဲ့လီ။

တော်လာ၊ တော်အာန်လီအီလီအတလါအံနဲ့မှတော်ဒ်လဲၣ်။ တော်အဝဲအံနဲ့မှဒ်လာကစာ်ယွန့ဆာဉ်အတော်သုဉ်ညါဒီးကွာ်အဂီၢ်အပိပဝဲသုဉ်တဖဉ်ပတော်နီၣ်ပတော်ဒီးပတော်ထံဘဉ်သုဉ်တဖဉ်တထီၣ်ဘးအဂုာ်နဲ့လီ။ ဒီး

တလိတဖျာဉ်လအအိဉ်ဒီးတၢ်အပီးအလီသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်အခီပညီကအိဉ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်မၤပူၤဖျဲးတၢ်အလီၢ် - တၢ်လၢပုၤလုၢ်တၢ်အခိဉ်တဂၤတန့ၣ်တဘျီဘၣ်လဲၤန့ၣ်ဆူဒဲစီဆ့အပူၤဒီးဘၣ်လူလီၤကံၤ လီၤတၢ်အသ့ၣ်လၢတၢ်လုၢ်တၢ်ဟံၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤပူၤဖျဲးတၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သးကညီတၢ်အမုၢ်နံၤတုၤလီၤ အခါန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်လၢတၢ်မၤပူၤဖျဲးတၢ်အလီၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအက့ၢ်အဂီၤတမံၤလၢအမ့ၢ်တၢ် စံၣ်ညီၣ်တၢ်လီၤ. တၢ်အသ့ၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ (လံာ်၃မိၤၤ ၁၇:၁၁) န့ၣ်အသိး တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢအတီအံၤန့ၣ် မၤသ့ၣ်မံသးမံတၢ် (တၢ်အသ့ၣ်န့ၣ် မၤတၢ်မၤပူၤဖျဲးလၢပုၤအသးအဂီၢ်) န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ.

တလါ - တၢ်လၢတလါအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအက့ၢ်အဂီၤခံမံၤတမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်သ့အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအအိဉ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ကရံၣ် သူး ၁:၃၀ ဒီးလံာ်တၢ်ကတိၤဒိ ၈:၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“လၢအဝဲဒၣ်အဃိ, သ့အိဉ်သ့ဆိးလၢခရံၣ်အပူၤ, လၢအကဲထီၣ်လၢယွၤန့ၣ်လၢတၢ်ကူၣ်သ့, ဒီးတၢ် တီတၢ်လိ, ဒီးတၢ်စီဆ့, ဒီးတၢ်ပူၤက့ၤတၢ်လၢပဂီၢ်,- ”

“ယဲဒၣ်တၢ်ကူၣ်သ့အံၤ ယအိဉ်ယဆိးဒီးတၢ်ကူၣ်တၢ်ဆး, ဒီးယထံၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါကူၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ဖး လီၤတၢ်ဘၣ်တဖၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယွၤတၢ်ကူၣ်သ့သ့ၣ်တဖၣ် အိဉ်ဝဲလၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအနီၢ်ခိနီၢ်ခိအတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်မံသးမံလၢ အိဉ်ဝဲလၢ တၢ်ရူသ့ၣ်အပူၤလၢတလါတဖျာဉ်အံၤအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်**လံာ်ရိမုၢ် ၁၆:၂၅,** ဒီး **လံာ်အူးဖူးစူး ၃:၆** အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤလၢအမၤကံၤမၤကျၢၤသ့သ့,ဒ်ယတၢ်သးခုအကစီၣ်ဒီးယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်အတၢ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤ အသိးန့ၣ်, ဒ်တၢ်လီၢ်ဖျါတၢ်ရူသ့ၣ်လၢ အအိဉ်ဘၣ်ဝဲအစီၤအဃိလၢပုၤ,- ”

“လၢပုၤကလုာ်တဖၣ်ကန့ၣ်သါဃုာ်တၢ်, ဒီးဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်တဂၤဃိ, ဒီးဒီးန့ၣ်ဃုာ်တၢ်စံးဟံၣ်လၢခရံၣ်အပူၤ လၢတၢ်သးခုအကစီၣ်အဃိလီၤ.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲတမံၤလၢအဒိဉ်အယိာ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤဒီးအနီၢ် ခိနီၢ်ကစၢ်လၢအမ့ၢ်ပုၤ (၁၄၄၀၀၀) သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်

တၢ်ပီးတၢ်လီၤလၢ အအိဉ်ဝဲလၢ တလါတဖျာဉ်အပူၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ ကစၢ်ခရံၣ်အက့ၢ်အဂီၤ သါ မံၤန့ၣ်လီၤ.

(ကစၢ်ခရံၣ် - ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤဒီးအတၢ်ရူသ့ၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ်အတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်လၢအိဉ်ဝဲလၢအပူၤ)

တၢ်လၢစီၤအၤဟရိဉ်အနီၣ်ထိးဘိလၢ အဒီးထီၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ခရံၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဃုထာအီၤဒ်သိး ကစၢ်ယွၤအပုၤလုၢ်တၢ်အခိဉ်အသိးတဂၤန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤမ့ၢ်တၢ်လၢညါကတၢ် - လံာ်ဇုၤတြိ ၅:၆, ဒီးဒ်အစံးဝဲလၢ တပူၤဒၣ်အသိးန့ၣ်, နမ့ၢ်ပုၤလုၢ်တၢ် အအိဉ်လီၤထူလီၤယိာ်, ဒ်စီၤမၤလကံစးဒုးအလုၢ်အလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်စ့ၢ်ကိး - ဖဲ ၁ပုးတရူး ၂း၉ အတၢ်ကွဲးအသိး, “မ့ၢ်သုဝဲသ့ၣ်အံၤ, သုမ့ၢ်တၢ် အစၢၤ အသွဲၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢအိၣ်, ပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်စီၤပၤ, ပုၤစီဆုံတကလုာ်, ပုၤကိၢ်မုၢ်လၢ တၢ်ပွၤက့ၤအိၣ်, ဒ်သိးသုကလိၣ်ဖျါထီၣ်ပုၤလၢ အကိးန့ၢ်သုလၢ တၢ်ခဲးဆူတၢ်ကပီၤလီၤလးအပူၤတဂၤ, အတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်လၢလၢကံၤဘ့ၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဃုထၢ ကစၢ်ခရံၣ်လၢအကကဲထီၣ်ပုၤစံၣ်ညီၣ်ကွီၢ်တဂၤဒီးပုၤလၢအမၤအိၣ်ထီၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်တၢ်လၢညါကတၢ် - လံာ်မၤတၢ် ၁၇:၃၁ အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သ့ၣ်နံၤဖးသီလၢ အကစံၣ်ညီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်လၢတၢ်တီတၢ်လီၤလၢပုၤလၢအပာ်လီၤဝဲတဂၤအစုပူၤလီၤ. ဒီးဒ် သိးပုၤခဲလၢကစၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ်န့ၣ်ဒီး, ဒုးဂဲၤဆၢထၢအဝဲဒၣ်န့ၣ် လၢတၢ်သံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်စ့ၢ်ကိး - ၁ကရံၣ်သူး ၆:၂, မ့ၢ်သုတသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ ပုၤစီဆုံကစံၣ်ညီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဘၣ်ခါ. ဒီးဟီၣ်ခိၣ်မ့ၢ်ဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢသုဒီး, မ့ၢ်သုစံၣ်ညီၣ်တၢ်လၢအဆဲးကတၢ် တဖၣ်တကြးဘၣ်ခါ.

လီၤခိထူလၢမၤန့ၢ်အိၣ်လၢအပူၤ - တၢ်လၢမၤန့ၢ်အဝဲအံၤဟးဂီၤတသ့ဘၣ်. ဟးဂီၤတသ့ဝဲအယိဘၣ်တၢ် ဒိလီၤအိၣ်လၢကစၢ်ယွၤအကွၢ်အဂီၤဒီးတၢ်သံတသ့ဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်တၢ်လၢညါကတၢ် - လံာ်တၢ်လီၣ်ဖျါ ၁:၁၈, ဒီးယမ့ၢ်ပုၤလၢအမူ, ဒီးပုၤလၢအသံတ့ၢ်, ဒီး ကွၢ်ကွၢ်, ကမူလီၤထူလီၤယိာ်, ဒီးယအိၣ်ဒီးတၢ်သံဒီးပူၤပူၤအနီၣ်ဝံာ် လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်စ့ၢ်ကိး - ၂ပုးတရူး ၁:၄, ဒီးဟ့ၣ်လီၤလံာ်စ့ၢ်ကိးပုၤလၢ တၢ်စံးပာ်အဒိၣ်အမုၢ်ဒီးအလုၢ်ဒိၣ် ပုၤဒိၣ်, ဒ်သိးသုကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဟးဂီၤလၢ အကဲထီၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢပသး ကွံတၢ်အယိ, ဒီးန့ၢ်ဃုာ်တၢ်အလုၢ်အလၢဘၣ်ဃးဒီးယွၤန့ၣ်လီၤ.

တလါတဖျါအံၤဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအိၣ်လၢ, တၢ်အိၣ်ကၢ်လၢအတီၣ်တမံၤအံၤန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအိၣ် လၢ, လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အဖီခိၣ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဒိၣ်စိတမံၤလၢအမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ကျၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၁ကရံၣ် သူး ၁၁:၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးခရံၣ်အိၣ်မ့ၢ်ယွၤလီၤ.”

တၢ်လၢခူရုၣ်ခံၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယွၤအကွၢ်အဂီၤခံမံၤလၢအ မ့ၢ်တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံဒီး တၢ်စိတၢ်အကမီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်အကွၢ်အဂီၤန့ၣ် ဘၣ်မနုၤမၤအသးဒ်ကွၢ်လီၤတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်ပစိာ်ဒီးအိၣ်မၤအသးဒ်ကယူၤထီၣ်ဝဲ အသိးန့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, ကစၢ်ခရံၣ်လုၢ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်အသးလၢတၢ်ဒဲးဘးကပျါအဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ်, လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤသ့ၣ်တဖၣ်တအိၣ်ဖျါဝဲဒဲးဘၣ် အယိလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢခံကတၢ်န့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်မံၤသးမံၤကအိၣ်လၢအစံၣ်ညီၣ်တၢ်တီတီလီၤလီၤအယိ ကစၢ်ယွၤ

အတော်အံ့တော်ကွဲဒီးအစိကမီသ့တဖန်ကလီဘာန်ဆူပူဟီခိန်ခိန်ဖိသ့တဖန်ခဲလက်ဒီးပူဟီခိန်ခိန်ဖိသ့တဖန်
ကမန့ကွဲတော်ဘျူးတော်ဖိုဒီးကဂဲဆာထာန်သမူထီန်ကွဲဒီးကမန့ကွဲတော်လီလာစီအဒေဒဲဟးထီန်ကွဲအလီ
န့ဒီးဘီမုာ်အံ့န့ကဘာန်တော်ဟ့နီလီအီန့လီ။

တော်လာ “Shekinah Light” ရှကိန်န့အတော်ကပီအံ့န့အတော်ဘာန်ထွဲန့မုာ်ဒဲမူခိန်ဘီမုာ်ကစာ်ယွ
အတော်လာအအိန်ဝဲလီတော်လီဆဲးန့အသိးပူအံ့စရလးဖိသ့တဖန်စွာ်ကီးကစာ်ယွန့မုာ်တော်လာအအိန်ဝဲတ
မံ့အဂုာ်န့ ပကထံန်ဘာန်ဖဲ၊ **လံာ်ဝဲယရှါယာ ၃၇:၁၆** န့လီ။

**“တော်သုးမုာ်ဂီမုာ်အယွ၊ အံ့စရလးအကစာ်လာအအိန်ဝဲလာ ခုရှင်အဘာန်စာတဂဏ၊ နဲဒဲနမုာ်ကစာ်
တကယီလာ ဟီခိန်အဘီမုာ်ခဲလက်အဖီခိန်လီ။ နတုလီမူခိန်၊ ဒီးဟီခိန်လီ။”**

လံာ်စီဆုံတဆာအံးဘာန်ပူထံထံဆးဆးန့တမုာ်ဘာန်ဧါ။ တော်အဝဲအံ့မုာ်ဒဲခုရှင်ခံဂအဘာန်စာ
တော်က ပီတခါအံ့အဂုာ်န့လီ။ လာထါစံးထီန်ပတြာအပူစွာ်ကီးပထံန်ဘာန်လီ။ လံာ်မဲာ်ဖျာန်ဖိတဖျာန်လာအ
မုာ်၊ “ရှကိန်န့” အံ့န့ ပတထံန်ဘာန်အီလာ လံာ်စီဆုံအပူဘာန်ဆဲာ်၊ ပထံန်ဘာန်အီဒဲပူဒုးဒြဲဖိအကျိန်လာ
အမုာ်တော်ကပီတခါလာအအိန်လာ တော်လီလာအစီဆုံကတဂီ၊ တော်အာန်လီအီလီအတလါအဖီခိန်လာခုရှင်ခံဂ
အဘာန်စာန့လီ။

ဘာန်ဃးဒီးတော်အာန်လီအီလီအတလါစီဆုံတဖျာန်အံ့အဂုာ်န့ ကစာ်ယုဂ်ရှူးအနီကစာ်ဒဲအတော်စံး
န့ပထံန်ဘာန်လာ၊ **လံာ်ယီဟာန် ၁၇:၂၁** န့ ပထံန်ဘာန်လီ။

**“ဒဲသိးအဝဲသ့ခဲလက်ကမုာ်တော်တမံးယီ၊ ဟံဧ၊ ဒဲနအိန်လာယပူ၊ ဒီးယအိန်လာနပူအသိး၊ ဒဲသိး အဝဲ
သ့ကမုာ်တော်တမံးယီလာပပူ၊ ဒဲသိးဟီခိန်ကစွာ်ကွဲန့ကွဲလာနမာလီယာလီ။”**

တော်သ့တဖန်အံ့ဟ့န့ပူတော်စံးဆာလာ၊ တော်ကမာကမုာ်အပူဒီး လာတော်သညျးသပုာ်အပူန့လီ။

အမုာ်